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Nr. Organisasjon Namn Halda 

innlegg 
Levert 
innlegg 

1. Fagforbundet Stord Fitjar HTV Øyvind Spissøy Ja Ja 

2. Utdanningsforbundet Skule HTV Jonathan Gniste Ja Ja 

3. Utdanningsforbundet barnehage Ragnhild Bratseth Ja Ja 

4. Stordbarnehagane Sigfrid Leifsen Ja Ja 

5. Elevar ved Leirvik skule Frida Stokken Salomonsen og Mille 
Kringeland Nygård, klasse 6 B 

Ja ja 

6. Foreldrerådet sitt arbeidsutval 
(FAU) Leirvik skule 

Øyvind L. Storebø Ja Ja 

7. Stord Idrettsråd Kjell Håvard Belsvik Ja Ja 

8. Foreldrerådet sitt arbeidsutval 
(FAU) ved Langeland skule 

Rune Kjempenes Ja Ja 

9. Stord friidrett Runar Øvrebø Ja Ja 

10. Idrettslaget Solid Karl Olav Gravdal Ja Ja 

11.  Utdanningsforbundet Nysæter 
ungdomsskule 

Per Christian Rognli Ja Ja 

12.  Foreldrerådet sitt arbeidsutval 
(FAU) Litlabø skule  

Sondre Aas Selle Ja Ja 

13. Stiftinga 100 Dagar Jostein Sydnes Ja Ja 

14. Elevrådet Langeland skule  Nei Ja 

15. Venelaget for Stord Maritime 
Museum 

 Nei Ja 

16. Venelaget for Gruo  Nei Ja 

17.  Råd for menneske med nedsett 
funksjonsevne 

 Nei Ja 

 



 

Budsjettinnlegg høyringar.  

Fagforbundet v/ HTV Øyvind Spissøy 

Leiar, komite takk for at me får kome med vårt innlegg, dette setter me stor pris på, viktig å få 

fram korleis ståa er ute i kommunen, og kva som kjem av kommentarar til oss i forhold til 

konsekvensar av liggande budsjettforslag.                                                                                   

Fagforbundet ynskjer i dag å leggje fram same innlegg som me legg fram i alle komitear, då 

me er oppteken av at ein må sjå alle utfordringane når ein skal vera med på å leggja eit 

budsjett. Dette med å sjå heilheten er svært viktig. 

Fagforbundet er som dåke sikkert allereie er klar over ikkje berre bekymra, men sterkt uroa 

for situasjonen ein har i RHO einingane, det er mangel på helsepersonell og det vil berre bli 

større utfordringar dei neste åra.                                                                                                   

Ein ser vidare eit høgt sjukefråvær som påverkar arbeidsmiljø ute på avdelingane, men og 

mykje innleige av vikarar.                                                                                                  

Arbeidspresset er stort og me har lokale tillitsvalte som er bekymra for korleis framtida skal 

bli. Etter kommune direktør sitt framlegg av budsjett forslag har me fått mange 

hendvendingar. Både av tillitsvalte og andre tilsette.  

Innsparing på 30 millionar på rehabilitering, helse og omsorg er vanskeleg å sjå korleis ein 

skal klare. Me har brukarar ute i Stord Kommune som verkeleg treng den hjelp og støtte dei 

kan få. Fagforbundet tenkjer fyrst på Hamna Kontaktsenter og Lågterskel helsestasjon.     

Dette er tiltak desse brukarane er heilt avhengige av. Kva skal ein ellers gjere? Kor skal ein 

opphalda seg? Ber dere politikara instendig om å finne midlar til å oppretthalda desse tiltaka. 

Det betyr alt for dei som bruker det.                                                                                          

Det var sterke historiar me fekk når me var på synfaring i førre veke. 

Kommunedirektøren påpeikar i sitt framlegg at me står foran utfordringar i RHO med 

aukande eldre og mindre tilgang på arbeidskraft. Me må styrke denne sektoren og ikkje kutte. 

Ein har grunnbemanningslæra som er ein ulovfesta rett og som er tydeleg på at dersom ein 

brukar vikarar utover små periodar skal ein tilsette fleire. Eit tiltak må vera å sjå på 

vikarbudsjettet og bruke det til å auke grunnbemanning i fleire einingar og avdelingar. 

 



 

Ved Stord Sjukeheim har Fagforbundet forstått at ein i budsjettforslaget ynskjer å sjå på å 

redusera nattevakt. Dette er eit heilt umogeleg kutt. Ein har endeleg fått ro og fått det til å 

fungera. Det er viktig å ikkje gjere om noko som endeleg fungerer godt. Me må ikkje risikera 

flukt frå yrket. 

Det er i ny styringsplattform til koalisjonen blitt påpeika at ein ynskjer å gi private instansar 

tilgang til heimebaserte tenester. Fagforbundet er uroa over korleis dette vil påverka både 

tenester og arbeidsmiljøet i denne eininga. Me meina heilt klart at å drive tenestene våre 

sjølve er det beste, då har ein mogelegheit til å ha kontroll over både tilbod og dei tilsette sine 

arbeidsvilkår.  

Etterspørsel etter heimebaserte tenester har auka dei siste åra i Stord Kommune, dette er ein 

følgje av at det er for få institusjonsplassar. Fagforbundet ser at kommunedirektøren føreslår å 

auka budsjett, men auken ein legg opp til er det ein brukar i dag. Vedtakstimar er større enn 

den bemanninga ein har i eininga, heimebaserte må ta alle som kjem, ein kan ikkje sei nei. 

Det er røde tall i heimebaserte år difor bør ein auke enda meir enn det som er føreslått.                                                                                                        

Me har mange helsefagarbeidarar som er dyktige og har god og lang kompetanse. 

Fagforbundet ber dere politikara leggja inn i budsjettet kompensasjon for å ta høgare 

utdanning, dette vil kunne gjere at helsefagarbeidaren kan ta sjukepleiar utdanning og få både 

jobb og kompensasjon under studiet. Refererer til Kvinnherad sin modell, ber dere sjå på 

denne. ( sjå vedlegg )  

Å stenga bassenget ved rehabiliteringssenteret frå 2024 vil gje fleire utfordringar, det er 440 

brukara som får terapibading, lovpålagt symjeopplæring, og 15 leigetakarar som brukar 

bassenget kvar veke, blant anna for å kunne stå i jobb sin.                                                                                                                                

Bassenget er eit viktig rehabilitering / folkehelsetiltak i Stord kommune.  ((jjff..  RReeffoorrmmaa  ««BBuu  

ttrryyggtt  hheeiimmee»»  oogg  ««TTiidd  ffoorr  hhaannddlliinngg»»  oogg  ddeemmooggrraaffiisskk  uuttvviikklliinngg)).. Fagforbundet meinar dette vil 

gje ei lita innsparing for eininga men auka utgifter på kort og lang sikt for andre deler av 

samfunnsøkonomien. Ber dere politikara å sjå på dette ein gang til.  

Kommunedirektøren påpeikar i budsjettforslaget at ein skal sjå på skule og barnehage struktur 

i Stord Kommune. Slike store omstruktureringar vil krevje gode og trygge prosessar. Ein må 

sjå på alle mogelegheitar. Det er klart at når ein snakkar om å leggja ned ein skule vil dette 

skapa uro ute i organisasjonen for tilsette, og det som er heilt sikkert er at dette skapar stor uro  



 

for føresette og elevane på dei ulike plassane som kan bli berørt. Det er viktig med gode og 

trygge prosessar i henhold til  reglane i hovudavtalen, og ikkje minst tidleg og god 

informasjon ut i organisasjonen og dei partane som vil bli berørt.  

Forslaget til kommunedirektør om trinnvis auke av hovudverneombud vil Fagforbundet stilla 

seg bak, det er viktig i ein så stor kommune som Stord å ha eit hovudverneombud i 100% 

stilling.                                                                                                                                                                           

Å auka grunnbemanninga i barnehagen og alle andre avdelingar er eit overordna mål for 

Fagforbundet, me meinar at dette vil gje positiv verknad på sjukefråvær og betre arbeidsmiljø. 

i alle einingane våre. 

Føreslege reduksjon ved eining for kultur vil få fleire uheldige konsekvensar for eininga.  

Kutt for lag og organisasjonar, kulturskulen, biblioteket på Nysæter og måndags og onsdags 

klubben vil ha store konsekvensar for dei som brukar tilbodet. Fagforbundet meinar at 

nedlegging av biblioteket på Nysæter Ungdomsskule ikkje er eit godt sparetiltak. Dette er ein 

viktig arena for ungdomskulen, barnehagane, og bebuarar i Sagvåg. Det er ikkje lenge sidan 

det vart teke i bruk og det viser at mange bruker dette tilbodet. Dette må framleis haldast ope. 

Måndag og onsdags klubben er høgdepunktet for dei som brukar dette tilbodet, me ber om at 

dei også i 2024 kan nytta seg av dette tilbodet kvar veke.                                                      

Kulturhuset er ein samlingstad for innbyggarane i stord å for å ver ein attraktiv kommune å bu 

i er det viktig å ha eit godt kulturtilbod.  

Einig for tekniske tenester har store etterslep i dag, og er foreslått kutta 1 mill eit av  

sparetiltaka er å ikkje ta inn ferievikarar til eininga, det vil sei at uteområda på alle offentlege 

bygg får mindre eller ikkje stell, maling av kommunale bygg må ein  nedprioriter det vil føre 

til enda meir etterslep på vedlikehald.                                                                                                                                     

Fagforbundet meiar dette ikkje er vegen å gå. Stord kommune har mange flotte bygg og dei 

må me ta vare på. 

Me vil ynskja dåke alle lykke til med budsjett arbeidet 

Takk for oss. 

Øyvind Spissøy     Monica Brekke Fosse 

HTV Fagforbundet     Leiar og HTV Fagforbundet 



  

     Vedlegg  

(kopi av Kvinnherad Kommune sin kompetanseplan direkte sitert) 

6.1 Grunnutdanning vernepleie og sjukepleie  
Det er over tid etablert fylgjande praksis på støtteordningar:  

Det vert gitt ei støtte på kr. 150.000 fordelt over 3 eller 4 år. 

Tilsette som tar desentralisert utdanning, får tilbod om inntil 50% stilling 
under utdanninga. Løn etter ansiennitet og kompetanse.  

Det vert lagt til rette for arbeid  i Kvinnherad kommune i helgar og i feriar. 
Vi føreset at studentane arbeider i kommune om dei skal arbeide i tillegg 
til studie.   

Studentar som ikkje har fått støtte tidlegare, kan søkje om støtte siste 
studieåret.  

All støtte  vil utløyse bindingstid i samsvar med gjeldande lovverk. 

 

6.2 Grunnutdanning helsefagarbeider 
For utdanning som helsefagarbeidar (praksiskandidat) er dagens praksis 
at det vert det gitt støtte på  inntil kr.20.000 eller dokumenterte utgifter. 

Partane vil setje seg saman for å finne tiltak som motiverar fleire til å ta 
utdanning.  

Per i dag tilpassar vi turnus for å gje mulighet for dette.  

 

6.3 Etterutdanning og vidareutdanning 
Sektoren har behov for spesialkompetanse på fleire fagfelt for å kunna 
levere gode tenester. Dette gjeld utdanning på alle nivå. 

Tiltak for å oppnå dette vert gjort gjennom årleg oppdatering av 
kompetanseplanen for sektoren. I planen vert det gjort kjent kva  studie 
som vert prioritert å gje stønad til i komande år. Denne prioriteringa vert 
gjort ut frå sektoren sine faglege behov, både for fag –og 
høgskuleutdanna 

Prioritering blant søkjarane vert gjort ut frå budsjett og ut frå behov og 
fordeling av kompetanse i sektoren.  Søknadsfrist 15. februar. 
Søknadsskjema finn du her 

 

https://urldefense.proofpoint.com/v2/url?u=https-3A__www.kvinnherad.kommune.no_for-2Dtilsette.431655.nn.html&d=DwMGaQ&c=9W4mnAVO7CzWENDvur-zV732kcij57okjD7YHSq1MFY&r=977vpdrJ8bXFfmjSl5tDkq-9U8spgsS4SK0h3we9zFU&m=qtqxXF8Zh8HAJ2WpRcmXq7grAlB3Uq2odkVLvK9ZY-U&s=tQWf-81umdssRWkUM5hYE264kVJV5V03WFVotIFI5uw&e=


 

 



 

Budsjettinnlegg frå Utdanningsforbundet Stord                       

Leiar! 

Først av alt. Gratulerer alle saman. Å representera partiet dykkar i utval for oppvekst og 
kultur er eit ærefullt og viktig oppdrag. Det er mange som har store forventningar til dykk. 

For dei som ikkje kjenner meg. Mitt namn er Jonatan Gniste og eg er hovudtillitsvald for 
Utdanningsforbundet. Det vil seia at hovudjobben min er å representera lærarane som 
jobbar i Stord kommune i samarbeid med administrasjonen , og med dykk politikarar. Eg er 
valt på årsmøte til Utdanningsforbundet Stord til å vera talsperson for lærarane i 
kommunen. 

Dei aller fleste av dykk har i politiske valprogram skrevet at de ynskjer samarbeid og dialog 
med fagorganisasjonane. Stord kommune har mange fagorganisasjonar. I oppvekstsektoren 
er Utdanningsforbundet den største. Me er totalt ca 900 medlemmer på Stord. Over 300 
jobbar i kommunen. Det klare fleirtalet er lærarar i grunnskulen. Men me har også 
medlemmer i kommunale og private barnehagar, i støttesystema i kommunen som td PPT, 
på vidaregåande skule og på høgskulen. Så å seie alle leiarane i skule og barnehage er også 
medlemer hos oss. Utdanningsforbundet jobbar for betre løns og arbeidsvilkår for 
medlemmene våre og for at me skal ha gode skular og barnehagar.  

Me veit at det å vera lokalpolitikar kan vera ein krevjande jobb. Det er mykje å setta seg inn i 
og ofte mange sider med dokument og saksutgreiing de skal lesa. At de gjer dette på toppen 
av jobb, fritidsaktivitetar og familieliv er me mange som er takksame for. Det er de som 
sørger for at lokaldemokratiet vårt fungerer.  

At det norske demokratiet står så sterkt som det gjer, er grunna partsamarbeidet. At 
politikarar, administrasjon og tillitsvalde samarbeider og lyttar til kvarandre er oppskrifta på 
kvifor velferdssamfunnet vårt er mellom dei beste i verda. Men dette er ikkje noko som 
berre sentrale politikarar i Oslo har ansvar for. Også me her på Stord må ta vår del av det 
ansvaret. Så mitt ønske til dykk her i dag er. Aldri gjer store beslutningar som vedkjem skule 
og barnehage utan å snakka med oss først. Lytt til dei tilsette i sektoren.  

Er det noko de lurer på, så ta kontakt. Dersom de trur at det er uproblematisk vedtak de skal 
fatte. Spør likevel. Gjennom samarbeid får be den beste politikken og løysingane for alle 
involverte. 

Me må også nok ein gong understreka alvoret i bemanningssituasjonen stordskulen no står i. 
Talet på studentar som byrjar på HVL campus Stord er eit alvorleg varsku til oss alle. 15 
studentar starta opp ved den tradisjonsrike lærarutdanninga på Rommetveit. I 150 år har ein 
utdanna lærarar her, men no er situasjonen prekær. Ved tilsettinga føre haustens skulestart 
klarte me ikkje å tilsetta nok kvalifiserte lærarar i  Stord kommune, og dette er berre starten. 
Tall frå utdanningsinstitusjonane viser at det kjem til å verta enno meir krevjande i åra som 
kjem. Når me ikkje får tilsett utdanna lærarar blir belastinga på dei som jobbar på skulen 
større, me risikerer at fleire lærarar flyktar yrket.  



 

For Stord kommune sin del handlar det om å gjera alt me kan for å behalda kvalifiserte og 
dyktige lærarar i skuleverket. Me må sørga for å gjera det så bra som mogleg å jobba i skulen 
vår. Me må stoppa lekkasjen ut av yrket, ha gode livsfasetiltak, ein god seniorpolitikk som 
gjer at dyktige og erfarne lærarar vert ståande i yrket. Alt for mange sluttar i yrket for tidleg 
eller hoppar over til andre yrke.  

Skal me sikra kvalifiserte lærarar må ein stoppa mindrelønsutviklinga. Sidan lærarar vert 
overført til KS i 2004 har lønsutviklinga vert vesentleg dårlegare samanlikna med resten av 
kommunesektoren.  

Ein må også prioritera arbeidsvilkåra til lærarane. Ein må ha forsvarlege budsjett å jobba 
etter. I Stord kommune vil det mellom anna seia at elevressursen må styrkast. Den årlege 
seansen her har vore at rådmannen foreslår kutt på nokre hundretusen, 
Utdanningsforbundet protesterer på det, og de som politikarar legg inn nokre av midlane de 
er foreslått å kutta på. Kutta har sjeldan vore store frå det eine året til det neste, men legg 
ein saman alle kutta over mange år vert det mykje. Når elevressursen i tillegg skal løysa 
stadig nye oppgåver så er det no på tide med ei kraftig oppjustering. Det har me forventingar 
til, for her i salen er det fleire som har sagt at ein no skal prioritera barn og unge. Skal ein 
gjera det så må ein styrka elevressursen. Og som de no veit så er elevressursen 
skulebudsjettet vårt. Elevressursen skal finansiera mellom anna spesialundervisning, 
delingstimar, lærebøker, administrasjon og vikarbruk. Dei seinaste åra stadig fleire midlar til 
IKT. Når Stord kommune kjøpte ein PC til kvar elev var kostnaden til dette langt i frå det 
beløpet ein betalt for ein datamanskin. For å administrera heile den store skule-PC-parken til 
Stord kommune på over 2500 maskinar krevst det store midlar frå elevressursen. 

Dei siste åra har elevane sin rett til eit trygt skulemiljø vorte betra.  
Opplæringsloven § 9a–1 seier at "alle elevar i grunnskular og vidaregåande skular har rett til 
eit godt fysisk og psykososialt miljø som fremjar helse, trivsel og læring." At elevane har ein 
rett innebærer at skuleeigar økonomi ikkje er relevant for om retten skal oppfyllast eller 
ikkje. 

Dette får store konsekvensar for skulane sin økonomi. Løysinga ligg ofte i styrka bemanning 
som må løysast innan skulane sine opphavlege budsjett, nemleg elevressursen. I Stord 
kommune utgjer dette fleire millionar, som ikkje ligg i budsjett,  over berre eit budsjettår.  

Vald og trugsmål har fått stor merksemd dei seinaste åra. Skal me handtera stadig meir 
krevjande situasjonar i skulen treng med sjølvsagt gode planar, men også midlar til å skapa 
eit trygt og godt skulemiljø.  

Arbeidsbyrda som rektorane våre står i samsvarer ikkje med dei ressursane Stord kommune 
bruker på administrasjon. Stord kommune har nyleg fått nye rektorar på 5 av 11 skular. 
Gode folk alle saman, men også stort sett dei einaste søkjarane til jobbane. Det naturlege 
spranget ville vore at avdelingsleiarar søkte rektorjobben, men dei som sitt tettast på ser kor 
krevjande jobbar dette er. Me oppmodar dykk om å styrke administrasjonsressursen til 
skulane våre.  



 

Om me ikkje prioriterer kvalifiserte lærarar så står heile fellesskulen i fare. 

Heilt til slutt. Stord kommune skal ha ros for å byggja tre nye ungdomsskular. No er det på 
tide å satse på barneskulane. Langeland og Leirvik skule treng omfattande oppgradering og 
nybygg. Me vil oppmoda dykk om å lytta til elevar, føresette og tilsette ved skulane. Me veit 
det er krevjande prioriteringar som skal gjerast. Men her må ein finna løysingar.  

Lukke til med viktig arbeid. Hugs ta kontakt! 

 

Utdanningsforbundet Stord  

 



  

 
 

   
 

Til Høyring i utvalg for oppvekst og kultur 14.november 2023 
Tusen takk for at eg fekk komma her i dag. Eg heiter Ragnhild Omvik Bratseth og er hovudtillitsvalt 
for Utdanningsforbundet Stord med hovudfokus barnehage. 

Først vil eg nemna litt om korleis barnehagesektoren på Stord er oppbygd. Det er slik at Stord 
kommune eig 5 barnehagar, i tillegg er det 15 private barnehagar.  
Stord kommune er pålagt å ha barnehageplass til alle barn i kommunen. De som lokalpolitikarar har 
bestemt at fleirtalet av plassane skal vera i privat regi.  
Uansett om barnehagane vert drive i kommunal eller privat regi, er dei Stord kommune sitt ansvar. 
Det forpliktar! Samtidig har dåke arbeidsgivaransvar og driftar 5 kommunale barnehagar. 

For nokre år sidan vart Furuly foreslått lagt ned i budsjettprosessen. Hadde det skjedd då ville ein 
ha måtte opne igjen i løpet av kort tid fordi det kom fleire søknadar enn forventa. Skal dåke driva 
kommunale barnehagar på sparebluss for å spare i utbetalingar til private barnehagar, eller skal 
dåke kunne drive dei kommunale barnehagane forsvarleg økonomisk og pedagogisk?  Me kan ikkje 
forstå at det er barnehagane som veltar budsjettet. Barnehagane er 2,41% av budsjettet i 
kommunen, og har drive innafor altfor låge budsjett i mange år samanlikna med kostragruppe 7 og 
landet elles. 
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Bilde frå budsjettet kor mange kroner pr barn som blir brukt i Stord i samanlikna med landet elles. 

 

 

 

Skal me forebygga utanforskap må me starte i barnehagen. Grunnbemanninga i barnehagen må 
styrkast, slik at barnehagelærarar gis moglegheit til å planlegge gode pedagogiske opplegg og 
vegleia andre tilsette, slik dei er utdanna til. Rammevilkåra må være i tråd med lov- og avtaleverk, 
der dei tilsette har nok tid til å utføre oppgåvene, og der barna får utvikle seg i ein trygg barnehage 
med stabilt personale. Dette er langt unna arbeidskvardagen i dag. Barnehagane er underbemanna, 
har høgt sjukefråvær og stor turnover: Nesten 1 av 3 barnehagelærere ser for seg å slutte i jobben i 
løpet av 1-3 år (utdanningsnytt.no) 2 av 3 barnehagelærere jobber i barnehage etter 10 år (ssb.no) 
Leiarar og barnehagelærarar melder om ein situasjon der tilbodet barna får kun er oppbevaring, 
ikkje et forsvarleg pedagogisk tilbod.  Dei tilsette i barnehagane har for lenge, strokke seg for langt 
for å gi barna eit forsvarleg tilbod, men med alt for få ressursar. Så langt at det har gått på helsa 
laus for mange av dei.  Oppvekstområdet står videre overfor ein stor omorganisering med 
kompetanseløfte,( “Alle me(d) - heile vegen”) der ein treng kapasitet til å samarbeide på tvers av 
einingane enda meir enn før. Dette krev ressursar. 

Me vil få skryta av, og set veldig pris på at de politikarar her på Stord har hatt så stort fokus på 
barnehage i det siste, i valprogram og debatt i kommunestyret. 

I kommunestyremøte 19. oktober trur eg det var første gong barnehage har vore debattert for 
pedagogikk, og ikkje berre økonomi i forbindelse med nedlegging, budsjettkutt eller liknande. Det å 
anerkjenne ein sektor som har vore nedprioritert er viktig berre det. Det gjer at me føler me blir 
tatt på alvor og høyrt. 

Om barnehagekvardagen og bemanninga kan eg sei at mange trur at bemanningsnorma gjeld heile 
barnehagedagen.  Da er ikkje tilfelle. Eit eksempel frå ein ganske vanleg småbarnsavdeling med 3 
vaksne på 9 småbarn, ofte også 10 barn, nokre av dei startar allereie når dei er 9 månadar. Då skulle 
ein tru at ein var 3 vaksne i lag med ungane når dei er i barnehagen. Det er langt frå tilfelle. På ein 
vanleg dag der me er fullt bemanna er den tida me alle er i lag med barna berre ca. 3 timar. Då har 
eg berre tatt vekk pausar, plantid og vaktordning i forbindelse med at barnehagane har lang 
opningstid. Jo lengre opningstid jo færre timar er me tre vaksne i lag med barna. (Debatten om alle 
andre praktiske oppgåver me er pålagt lar eg ligge her). I desse tre timane må me prioritera hardt.  

Det er ikkje vikarbudsjett ved sjukdom eller ferie. Tilsette har krav på ferie. Det vil sei at denne 
avdelinga då i 3 veker skal gå med to vaksne og 9 barn. Sjukefråværet er høgt, i fjor var målet å 
komme ned på 10%. På denne avdelinga vil det sei at i 4 veker er ein tilsett sjuk, og to tilsette 
passar 9 barn desse dagane. Me jobbar tett på barn, og sjukdom vert det, mange har og barn sjølve 
som vert sjuke og må tas vare på. Styrarane må må sy saman kvardagen på best mogleg måte og 
ofte på kort varsel.  
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Frå barnehagemonitor.no Sykefravær – Barnehagemonitor 

 

 

Barnehagesektoren er den einaste eininga i kommunen som er konkurranseutsett på den måten at 
ein kanskje mister jobb om ein ikkje deltek i konkurransen. Og konkurransen går mykje på 
materielle ting som leikeplass, buss, båt, matservering og bilete. Konkurransen går i mindre grad ut 
på kvaliteten i det pedagogiske opplegget. Då vil me berre sei at dersom me skal servera mat, legga 
ut bilete og dokumentere bleieskift på Mykid går ein vaksen vekk for å lage til dette. Treng me hjelp 
frå Helsestasjonen/PPT må ein tilsett observere, kartlegge, ha møte og føre BTI logg. Mykje av dette 
må ein gjera i dei tre timane me alle er til stades med barna. 

Dåke politikara og (foreldre) har ein del ønskjer og krav til barnehagen. Dåke er hjarteleg 
velkommen til å komme på besøk og vera med oss nokre timar for å sjå korleis det er i kvardagen.  
Vil de at me skal prioritere barna og bruke kompetansen vår i lag med dei? 

 

Til budsjett vil eg komme med innspel om at de opprettheld det gode vedtaket om forsøksordning 
med ein tilsett ekstra i alle dei kommunale barnehagane som vart vedtatt 19.oktober. Stord vart 
lagt merke til nasjonalt, og me i barnehagane sette utroleg stor pris på at de ser oss.  

Me ser at kommunedirektøren har lagt fram at det vil koste ca. 3,4 millionar kroner. Desse tala 
meiner me er langt frå det det ville ha kosta. Det er mange element som ikkje er tatt med! Me kjem 
gjerne med innspel, berre ta kontakt. Her kjem blant anna innsparing på sjukevikar og organisering.  

Dersom de ikkje går for denne modellen må eg få be om at de i det minste vedtek forsøksordninga 
koalisjonen har i plattforma med ein ekstra tilsett i ein kommunal og ein privat barnehage, og at det 
skjer allereie frå neste barnehageår.  

Eg håpar på eit godt samarbeid med dåke politikara, og håper de tek kontakt før de gjer vedtak som 
påverkar kvardagen i barnehagane. Me i utdanningsforbundet på Stord har folk med god 
kompetanse på både private og kommunale barnehagar.  

For at barna skal ha det godt i barnehagen, må også dei tilsette ha det godt på arbeidsplassen sin. 

Lykke til med budsjett arbeidet!   



Til høyring i utval for oppvekst og kultur 14.november 2023 
 
Stordbarnehagane 
Barnehagen blei i 2005 lagt inn under Kunnskapsdepartementet. På grunn av det, og på 
grunn av rammeplanrevisjon av 2006, blei barnehagen offisielt å betrakta som ein del av 
utdanningssystemet, og med det ein del av opplæringsløpet til alle barn i Norge.  

Ca 97 % av barna mellom 1-5 år i Stord kommune går i barnehage. Dette er 4% meir 
enn landsgjennomsnittet.  

Barnehagesektoren i Stord kommune er mangfaldig, med mellom anna ulike typar 
eigartilhøve, størrelse på barnehagane og pedagogiske profilar.  

Men likevel er det meste felles. Me skal alle gje eit godt pedagogisk tilbod til alle barn, i 
nært samarbeid med føresette, og i tråd med Lov om barnehagar og Rammeplan for 
barnehagen. 

Me skal jobba med tidleg innsats, og me skal jobba førebyggjande. Barnehagen skal vere 
ein del av det store laget rundt barnet. 

Barnehagen er grunnmuren i utdanningssystemet. Alt barna lærer og erfarer i 
barnehagen, vil dei byggje vidare på seinare i livet.  

Ein god barndom varer heile livet. 

Alle me som jobbar i barnehagane gjer en svært viktig jobb, og me har eit stort ansvar. 
Gode barnehagar krev tilsette med høg kompetanse, som jobbar saman i profesjonelle 
læringsfellesskap, og som har ressursar og nok tid til å bruka kompetansen sin.  

Me vil oppmoda deg som medlem i utval for oppvekst og kultur til å invitera deg inn i 
barnehagane våre. Ved å ha god kjennskap om kva barnehagen inneheld, vil du få eit 
betre og større kunnskapsnivå, som gjer at du kan ta gode avgjerdsler for dei minste i 
samfunnet. 

Me ber dykk om å tenkja langsiktig, og ta kloke val. 

Nå er det- Tid for dei minste. 

 

Stordbarnehagane 

v/ Sigfrid Leifsen, Mona Vaage, Anne Kari Vestvik Matre, Kari Aas, Sarah Helen Spilde 
Almås og Trine Hellesfjord  



Brakkene på Leirvik skule 

Kjære nyvalde politikarar! 

Hei alle saman! Mitt namn er Frida Stokken Salamonsen og eg er elev i 6.klasse ved Leirvik skule.  
Og mitt namn er Mille Kringeland Nygård og eg går i same klasse. 

Me meiner brakkene på Leirvik skule må fjernast. Skulen vår trenger nye klasserom, oppussing og 
nybygg. Brakkene har vore her i ca to år, og på dei åra har det ikkje skjedd noko endring for elevane. 

Mange synest det er dumt at me ikkje har plass til å spela slåball, leika tikken eller andre leiker som 
treng litt plass. Brakkane dekker nesten halve utearealet, og det er jo ganske dumt sidan det alt frå 
før er ganske lite, og mykje mindre enn på mange andre skular på Stord. 

Brakkene er jo ikkje meint for og vera der. Dei skal berre vera der medan me ventar på nye klasserom 
og ombygging.  

Elevane som går i brakkene seier det er trongt, og at dei saknar vanlege klasserom. 

Me trenger brakkene sidan me manglar minst tre klasserom, så de er jo bra at me har dei på ein 
måte. Men det er dumt med brakkene for den plassen dei tar. Og  denne plassen kunne me ha leika 
på.  

Me meiner at politikarane på Stord no må løyve pengar til nye bygg og oppussing av Leirvik skule. Me 
er den nest største skulen på Stord, og no fortener alle barna som går på denne gode skulen 
skikkelege og moderne klasserom. 

Det hastar med å få på plass. Det er mange skular som har fått nybygg og oppussing, og no er det på 
tide at det er Leirvik skule sin tur!  
Leirvik skule er over 100 år og mykje er gamalt og umoderne. Sjølve bygget er og veldig slitt og  ikkje 
slik ein byggjer nye skular i dag. 

Me håper på eit nytt fint bygg på Leirvik skule. Enten det blir her den gamle skulen er, eller om ein 
bygger om på Stord vidaregåande skule. 

Me håpar alle partia på Stord no kan bli einige om å satse på Leirvik skule og at den nye ordføraren 
også vil satse på barn og unge. Me kan ikkje ha det slik som no. No må de gje pengar til å byggje og 
pusse opp på Leirvik skule. Brakkene må bort! 

Tusen takk for oss! 
 

Med venleg helsing  

Frida Stokken Salomonsen og Mille Kringeland Nygård  

6B ved Leirvik skule 

 

 

 



E-post sendt frå FAU Leirvik skule i november 2022: 
 
«Hei, 
 
Viser til avsatte midlar i investeringsbudsjettet for 2022, post ombygging av Leirvik skule.  
 
FAU ved Leirvik skule ynskjer å få ei oppdatering på kva som er status etter gjennomføring av forprosjektet for ombygging av 
Leirvik skule i 2022. Ein ser at det i budsjettforslaget for 2023 er sett av kr. 2.000 000 til eit forprosjekt som skal gjennomførast i 
løpet av 2023.  
 
Dagens løysing med brakkeriggar er openbart ei mellombels løysing som gjer beslag på viktig uteareal for elevane ved skulen. Då 
ombygging av Leirvik skule er eit viktig prosjekt for FAU ved Leirvik skule ber ein om å få inn ein representant i 
arbeidsgruppa/prosjektgruppa.  
 
Me ber om ei tilbakemelding på utfallet av forprosjektet for 2022, samt moglegheita for å stille med ein representant til neste møte i 
forprosjektet. 
 
Med venleg helsing 
Malene Øen 
Leiar i FAU Leirvik skule» 
 
Blei etterspurd svar på e-post i februar 2023. 
Har ikkje fått noko svar frå kommunen. FAU Leirvik skule ber om svar på innspela som er nemnt ovanfor. 
 



Høyringsinnspel til budsjettet frå FAU ved 
Langeland skule 14.11.2023 
 

FAU ved Langeland skule har vore sterkt engasjert i saka om ny hall på og renovering av Langeland 
skule. Me opplever at Stord kommune ikkje har teke inn over seg situasjonen ved Langeland skule 
når ein no vurderer å utsetja saka om bygging av ny hall og renovering av deler av skulebygget 
grunna auka kostnadar.  

Gymsalen ved skulen er for liten for klassane som skal ha gym der. Elevane treng no at politikarane er 
sitt ansvar medviten, følgjer kommunedelplan for skuleanlegg og gjer det som vart vedteke i 
kommunestyret 20.12.2020, nemleg bygging av hall og renovering av deler av skulebygget. Refererer 
til skulebruksplanen for 2019-2027, sjå spesielt s. 9 og 52. Kostnadane aukar, og ein kan ikkje 
forventa ei større nedgang i kostnadane ved ei utsetjing. Skulen, elevane som er der og dei tilsette 
som jobbar der treng at nokon ser kva dei går i kvar dag, til dømes kva for tilpassingar dei må gjera 
grunna manglande fysisk kapasitet, kva elevane må tola i eiga opplæring fordi ein ikkje har dei fysiske 
romma som trengst for å gje gode læringsmoglegheiter for alle.  

FAU ved Langeland skule får tilbakemelding frå føresette med elevar med spesielle behov som fortel 
om ein skule som vil leggja til rette, men som manglar fysisk utforming slik at dei ikkje får gjort dette 
slik dei ønskjer. Det manglar grupperom, møterom, skjermingsrom og skulen er generelt ikkje 
universelt utforma, slik regelverket seier at kommunale bygg skal vera. 

Langeland skule sine elevar treng spesialromma sine, dei treng å ha rom dei kan nytta til kunst og 
handverk, dei treng musikkrom og dei treng rom der dei kan dele elevane inn i mindre grupper. Dei 
tilsette ved skulen treng gode arbeidsrom, dei treng spesialrom for å gjennomføra og nå måla i LK20 
og overordna del. Dei kan ikkje ha enno fleire år der dei må tilpassa undervisinga fordi at dei ikkje har 
tilgang til spesialromma.   

FAU ønskjer at politikarane tek ei synfaring på skulen, ein inspeksjon av dei fysiske forholda slik at dei 
får sjå tilhøva ved skulen og forstå at eit utsettingsvedtak ikkje kan gjennomførast. Skulen har eit 
prekært behov, og dei har hatt det over tid. Tilsette treng gode rammer for å bruke energien sin på 
det dei er tilsett for å gjera, undervisa, gje elevane dei beste læringsføresetnadane LK20 og 
overordna del seier dei skal gjera. Dei skal vera kreative, skapa forskande elevar, møta alle elevar 
uansett føresetnadar og skapa like moglegheiter for alle for å utvikla seg som best dei kan.  

FAU opplever også at det er aukande utfordringar i skulemiljøet på Langeland. Uteområdet er gamalt 
og slite, det er få fasilitetar for elevane, og elevrådet har fleire gongar kome med forslag til 
utbetringar. Det har kome signal frå rektor at ein ønskjer å sjå utbygging og renovering i samanheng 
med oppgraderinguteområdet. På bakgrunn av dette har FAU og elevar vore tolmodige, men no er 
det snart ikkje meir tolmod igjen. Eit utfordrande elevmiljø gjer at det blir eit utfordrande 
læringsmiljø. Tilsette på skulen må nytta mykje tid til konfliktar mellom elevar, og dette går på 
kostnad av undervisningstid. Dei tilsette gjer absolutt så godt dei kan, og me applauderer dette. Men 
det er ei grense for kor lenge dei skal ha slike tilhøve på arbeidsplassen sin. FAU ser med uro på  
tilhøva dei har til å driva ein god læringsinstitusjon.  



FAU ved Langeland skule forventar at politikarane gjer vedtak om å fortsetje slik det står i 
kommunedelplan for skuleanlegg (skulebruksplanen), det vil seia bygging av ny hall og renovering av 
klasserom, arbeidsrom og møterom ved Langeland skule.   

Elevane og tilsette ved skulen treng at arbeidsgjevar ser behova deira og høyrer kva dei seier.  

 

På vegne av FAU ved Langeland skule  

 

Rune Kjempenes  
FAU leiar  
Langeland skule  



Innlegg frå Stord friidrett, ved styreleiar Runar Øvrebø og dagleg leiar Joar Hystad 

Høyring for oppvekst og kultur i Stord rådhus tysdag 14. november klokka 17.00. 

Stord friidrett ønskjer å presentera følgjande to moment: 
 

1. Gratisprinsippet 

På styremøte i slutten av oktober vedtok Stord friidrett at alle barneløpa i 2024-sesongen skal vera gratis 
å delta på. 

Nærare bestemt vil det gjelda barneløpa som er tilknytt dei fem store mosjonsarrangementa våre; 
Industriløpet i mars, Sunnhordland Maraton i mai, Perseløpet på Stord stadion i juni og Stordløpet og 
Flyplassmila i september. Også det tradisjonsrike Parkløpet i april, som samlar hundrevis av 
skuleungdomar ved Vikastemmo, vil vera kostnadsfritt å delta på. 

Stord friidrett er, så vidt me kjenner til sjølv, den første friidrettsklubben i landet som innfører ei slik 
omfattande gratisordning. 

Ordninga medfører sjølvsagt eit betydeleg økonomisk tap for oss, men med eit tosifra tal lokale 
verksemder i ryggen, let det seg gjera utan at tapet blir øydeleggjande stort. Me er likevel ikkje heilt i 
mål, og håpar at Stord kommune vil avsjå midlar i ein eller annan form for å støtta det me sjølv meiner 
er ei viktig ordning for å aktivera barn og unge, særleg dei som er del av familiar med krevjande 
økonomiske tilhøve. 

Barneløpa har tidlegare «gått i null» for å dekka blant anna startnummer og medaljar. Estimert 
medfører gratisordninga eit økonomisk tap på rundt 80.000 kroner for Stord friidrett. Denne summen er 
basert på eit estimat av antal deltakarar på komande arrangement (barneløp), som igjen er basert på 
historikk. 
 

2. Berekraftig utvikling 

Idrettsanlegget Stord stadion er eit gammalt og velbrukt anlegg frå starten av 1980-talet. Her har det 
blitt arrangert Stordleiker, Puttefestival og diverse andre arrangement i årevis. Anlegget blir og nytta 
året rundt av alt frå barn som driv med idrett og eldre mosjonistar. Her er porten alltid open. 

Me treng hjelp til å halda anlegget i god nok stand til at det framleis skal vera mogleg å bruka det. Det 
har i tidlegare budsjett vore sett av midlar til opprusting, men pengane har alltid blitt fjerna eller flytta til 
andre prosjekt. 

No er det på tide å løfta dette fram igjen i lyset. Vi har fleire rapportar etter tilsyn frå Norges 
friidrettsforbund og Hordaland friidrettskrins som konkluderer med forfall, som i verste fall kan føra til  
stenging av anlegget når det gjeld større arrangement. Friidrettsgruppa har ein god dialog med dei 
andre gruppene (fotball, handball, skeiser etc) om å oppgradera anlegget til godkjent standard. Det ligg 
også inne HMT-føringar der eigar er pliktige til å sikre anlegg. 

Me stiller alltid opp med dugnadskraft, men det store tunge økonomiske løftet, er me nøydde til å få 
kommunen og politikarane til å hjelpa oss med. 
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Innspel til 
kommunebudsjettet Karl Olav Gravdal - Styreleiar IL Solid
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MÅLSETTING FOR IDRETTSLAGET
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ÒÅ leggja forholda til rette 
slik at flest mogleg barn 
og unge, pŒ alle nivŒ, 
kan fŒ ta del i 
idrettsaktivitetar prega 
av tryggleik, meistring 
og trivsel i n¾romrŒdetÓ
- IDRETTSLAGET SOLID
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Me skal skape eit inkluderande felleskap 
og attraktivt lokalsamfunn, gjennom 
varierte aktivitetar og gode, trygge 
m¿teplassar

Ved Œ skape m¿teplassar og aktivitetar prega av tryggleik, meistring og trivsel skal me 
bidra til at det best mogleg Œ vekse opp i n¾rmilj¿et vŒrt. Me bidrar til ei meiningsfull 
fritid, tukta pŒ inkludering, respekt, engasjement og rettferd. Slik skapar me eit 
attraktivt lokalsamfunn, som er n¿dvendig for Œ til d¿mes tiltrekke seg og behalde  
verdifull arbeidskraft og familiane deira.

Skule, barnehage- og jobb
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Fritid
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Jobben for ein m¿teplass
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ÒDu glitrande!Ó
ÒEit identitetsskapande og 
samlande anlegg og ressurs for 
n¾rmilj¿etÓ. 

Òdet som er spesielt med denne 
skulen er at idrettshallen er knytt 
saman med skulenÓ 

 ÒMe har eit ¿nskje om at dette 
skulle bli senter for folk i SagvŒg og 
Litlab¿. Her vil dei kunne gŒ 
t¿rrskodd mellom idrettsdelen, 
kulturdelen eller skulenÓ
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Stord Tinde- og 
Klatreklubb: 

400 medlem 
Opp til 105 timar i veka

Skulen: 

200 elevar 
40 timar i veka

IL Solid: 

600 brukarar i veka 
55 timar i veka
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IL Solid har investert store summar i 
e-sport pŒ Nys¾ter. Kommunal 
eigenandel er naudsynt for st¿nad frŒ 
fylkeskommunen.

Nys¾ter er tenkt som eit inkluderande 
og heilskapleg bygg. Det trengst midlar 
til tilsynsvakter/vertar for Œ opne d¿rene 
mellom idrett og kultur. Biblioteket mŒ 
styrkast.

Prosjektmidlar til e-sport
Midlar til meirbruk og sambruk 
pŒ Nys¾ter Ungdomsskule

Aktivitetane i eit sŒ stort og ßott bygg 
som pŒ Nys¾ter mŒ koordinerast fŒr Œ 
utnytte synergiar. Det trengst eit mandat 
og midlar for Œ gjere dette pŒ tvers av 
idrett, kultur og skule.

Tilskot til koordinering av 
aktivitetar pŒ Nys¾ter
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I motsetnad til dei andre 
ßeirbrukshallane mŒ gulvet pŒ 
Nys¾ter dekkjast til. 

Garderobeanlegget i Solidhuset (eigd 
av kommunen) er sv¾rt dŒrleg etter 
snart 30 Œrs bruk. Det er stort behov for 
ei st¿rre oppussing og oppgradering.

Gulvbeskyttelse til utanom-
sportslege arrangement

Oppussing av garderobe-
anlegget i Solidhuset

Bassenga mŒ fŒ same leigesats som 
ßeirbrukshallane, uavhengig av aktivitet 
og alder pŒ dei som deltek. Midlar til 
bruk i helgene mŒ inn i budsjettet.

Leigesatsar for bruk av 
bassenga i kommunen
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Eksisterande 
skulestruktur mŒ 
behaldast
Nedlegging av skular vil drastisk 
redusere attraktiviteten i n¾romrŒda. 

Det er i dag fŒ eller ingen bustadar til sals 
i dei tre skulekrinsane. Det mŒ leggjast 
tilrette for ßeire bustadomrŒde i alle tre 
skulekrinsane for Œ oppretthalde og auke 
elevtalet slik at me styrkar skulane. 

Skulane er viktige for Œ oppretthalde 
eksisterande lokalsamfunn, sikre tilßytting 
og auke rekruttering til bŒde offentleg, 
privat og frivillig sektor.  

Me treng ßeire, ikkje f¾rre med pŒ laget!
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Takk!
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FFrraammlleegggg  ii  ssaammbbaanndd  mmeedd  fføørreessllååtttt  nneeddlleeggggiinngg  aavv  ffoollkkeebbiibblliiootteekkeett  ssiinn  
ffiilliiaall  ii  SSaaggvvåågg..  
 

Leiar! 

Mitt namn er Per Christian Rognli. Eg er plasstillitsvald i 

Utdanningsforbundet for lærarane ved Nysæter ungdomsskule. Eg er her 

for å takka dykk for det utruleg flotte skuleanlegget me har fått. Det å 

vera lærar ved Nysæter ungdomsskule er verkeleg bra. Heile anlegget har 

gjeve eit ordentleg løft, ikkje berre til Sagvåg og Litlabø, men og til heile 

Stord.  

Men eg er ikkje her berre for å skryta. At anlegget vårt er flott det er bra i 

seg sjølv, men anlegget treng og innhald for å vera eit samlingspunkt. Og 

kva er viktigare innhald på ein skule enn bøker og ikkje minst eit 

bibliotek?  

Ute på Nysæter er biblioteket sjølve hjartet i skulebygget. I dag er 

biblioteket eit kombinasjonsbibliotek. Det betyr at me no har eit 

skulebibliotek og ein filial av Stord Folkebibliotek midt i bygget. 

Det å vera eit kombinasjonsbibliotek er ein styrke, noko på grunn av at 

skulebiblioteket får ekstra ressursar inn, og vidare med at det er mykje 

meir betent og har lengre opningstider enn det elles ville ha vore 

mogelegheit til. 

Men eg må få understreka: Skulebiblioteket høyrer til utdanning, 

folkebiblioteket til kultur og danning. 

Me veit kor viktig det er at unge les. Skulebiblioteket er tett knyta til eit 

av skulen sine aller viktigaste oppdrag: å læra elevane å lesa, og å gje dei 

lyst til å lesa slik at dei held fram med det. Elevar som kjem frå heimar 

med bøker, har eit fortrinn i skulen. Dette syner blant anna PIRLS 2021. 

Samtidig syner også PIRLS 2021 at lesegleden blant norske 10-åringar er 

tilbake på 2006-nivå. Samanlikna med nordiske naboar er nedgangen i 
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Noreg størst. Liknande resultat finn ein att i dei Nasjonale Prøvene. I 

lesing har samla resultat i Noreg på 5. trinn gått ned samanlikna med 

fjorårets kull. Jentene les framleis mest og best. I ungdomsskulen er 

nedgangen i lesing på over eitt skalapoeng. Gutane les også her dårlegare 

enn jentene. 

I Hurdalsplattformen varsla Regjeringa at dei ville styrka 

litteraturformidlinga gjennom ein ny Leselyststrategi. Alle elevar skulle ha 

tilgang til skulebibliotek, noko som me har på Nysæter. Stord Kommune 

har også fått tilskot til skulebibliotek og lesestimulering for 2022. Dette er 

bra. 

Samstundes ynskjer regjeringa at biblioteka skal få styrka arbeidet med å 

«vekkje leselyst og (å) nå ut til folk». «Å nå ut til folk» kan til dømes vera 

eit ope bibliotek i Sagvåg. Eit ope folkebibliotek gje føresette høve til ta 

med borna på biblioteket i samband med anna aktivitet på huset. PIRLS 

2021 seier også noko om dette. Føresette les mindre for borna sine no 

enn tidlegare. Born tek etter føresette sine vaner. Kvifor ikkje opna opp 

for større moglegheit til gode lesevanar? 

Skulebiblioteket og Folkebiblioteket kan bidra til sosial utjamning slik at 

alle kan delta i ein lesekultur og få auka motivasjon for lesing. Lesing er 

ein beskyttelsesfaktor både for elevar og vaksne. Lesing er 

inngangsporten til utdanning og til deltaking i arbeidslivet. Lesing fremjar 

empati, fantasi, kreativitet og kritisk tenking. Eit velfungerande 

skulebibliotek kan og vera med på å forsterke skulen sitt arbeid med 

demokrati, medborgarskap og ytringsfridom. 

Å leggja ned folkebiblioteket sin filial ved Nysæter ungdomsskule er å 

svekka skulebiblioteka, bibliotektenestene og kulturtilbodet på Stord, og i 

Sagvåg- og Litlabø-området spesielt. Me har fått eit fantastisk 

idrettsanlegg i tilknyting til skulen, men me må ta oss råd til litteratur, 

leseglede og motivasjon for lesing og. 

For Utdanningsforbundet Nysæter Ungdomsskule, Per Christian Rognli
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Kjelder: 

https://www.uis.no/nb/lesesenteret/pirls 

https://www.udir.no/tall-og-forskning/statistikk/statistikk-

grunnskole/analyser/2023/analyse-av-nasjonale-prover-5-trinn-2023/ 

https://www.udir.no/tall-og-forskning/statistikk/statistikk-

grunnskole/analyser/2023/analyse-av-nasjonale-prover-for-

ungdomstrinnet-2023/ 

Invester i bibliotekene; økt leseferdighet sparer samfunnet for millioner! 

(aftenbladet.no) 

Bibliotekens ekonomiska effekter_0.pdf (fsbf.fi) 

Om arbeidet med leselyststrategien - regjeringen.no 

  



På vegne av FAU ved Litlabø skule vil eg argumentera for vidare drift av skulen. 
Skulen har i dag overkant av 100 elevar fordelt på sju trinn. Nokre av klassane er 
riktig nok små, og me er klare over at det, i eit økonomisk perspektiv, ikkje er 
ideelt. Samstundes ser me at skulen er god på undervisning på tvers av 
årsklassar. Timeplanane til elevane er parallell-lagte for å utnytta mogleiken til å 
samarbeida på tvers av trinn. Skulen har fasilitetar som passar til elevtalet, og dei 
har eit trygt og godt miljø. 
Me er klar over at skulen på sikt vil trenga oppgradering, og meiner at kommunen 
bør laga ein langsiktig plan for anten å oppgradera Litlabø, eller sjå på 
skulestrukturen. Å gjera forhasta tiltak no, som til dømes leggja ned ein skule og 
flytta barn i ein (for mange) sårbar alder, vil vera svært uheldig for deira 
læringssituasjon, og det vil ikkje vera til barnet sitt beste. Ein forhasta prosess vil 
skape ein utrygg situasjon både for barna våre og for dei tilsette ved skulen. 
Barn og unge treng å bygga sosiale relasjonar gjennom skulen som arena. Ei 
eventuell forhasta nedlegging av skular vil vera øydeleggande for etablerte og 
trygge relasjonar barna har til kvarandre og dei vaksne på skulen. 
Det er lagt ned mangt dugnadstimar frå føresette og tilsette for å laga eit trygt og 
godt utemiljø. Her er stor aktivitet, både i skuletida og på fritida. Skulen er såleis 
eit viktig knutepunkt for ei levande bygd og lokalmiljø. 
  
 



NEI til kulturen? 
 
Stiftinga musikkbransjetreffet 100 Dagar er eit regionalt bransjetreff som Stord Kommune 
har vore vertskap for sidan 2007. Sidan 2015 har treffet for festivalar og musikkbransjen hatt 
underskotsgaranti frŒ Stord Kommune. Me har i l¿pet av denne perioden nytta oss av den 
garantien to gonger, begge i etterkant av ein pandemi som sette det frivillig kulturfeltet 
under stort press bŒde med tanke pŒ auka kostnadar og med tanke pŒ Œ fŒ folk til Œ nytte 
kulturtilbod igjen.  
 
I perioden sidan 100 Dagar har vore fast pŒ kulturbudsjettet til Stord kommune har me kome 
inn i Vestland fylke og Kulturdirektoratet sine budsjett. For Œ fŒ st¿tte herifra er eit av kriteria 
at ein har lokal forankring frŒ eigen kommune. Utan inngŒende kjennskap i andre sine 
budsjett kan eg tenke meg at dette gjeld for mange andre i kulturfeltet. Minimal investering 
og ressursar frŒ kommunen skapar store ringverknadar bŒde reint ¿konomisk og i store 
kulturopplevingar for innbyggjarane vŒre. For 100 Dagar sin del er det snakk om 100 
tilreisande delegatar frŒ musikkbransjen kvart Œr som kjem hit ei heil helg, 400 innbyggjarar 
pŒ Stord som fŒr unike kulturopplevingar, og nye artistar som fŒr ein unik moglegheit til Œ 
stŒ pŒ ein scene, ofte for f¿rste gong. Hilde Skaar, Kjartan Lauritzen, Silja Sol og Boy Pablo 
er nokre namn som har hatt sine f¿rste konsertar i karriera si, her pŒ Stord. Sidan 
oppstarten har 250 band og artistar stŒtt pŒ scena til 100 Dagar.  
 
NŒr ein no vel Œ kutte sŒ drastisk i heile kulturbudsjettet er me i 100 Dagar redd for at ein 
lagar varige og ¿ydeleggjande spor i kulturlandskapet pŒ Stord, spor som ikkje er lette Œ 
reparere. Me er heldige med eit rikt konsertilbod pŒ Stord for tida, men dei aller ßeste slit 
med dŒrlege resultat. Manglande st¿tte kan sette heile kulturfeltet tilbake. Manglande 
kulturtilbod over tid vil f¿re til ein fattigare kommune, mindre attraktiv for til d¿mes 
sjukepleiarar og ingeni¿rar som kommunen igjen treng.  
 
Som regionalt bransjetreff er det ein fallitterkl¾ring med nedskj¾ring for 100 Dagar. 
Kulturplanen som har vore under utarbeiding har satt som mŒl at Stord kommune skal ta pŒ 
seg rolla som regionsenter. 100 Dagar inviterer alle festivalar i regionen til nettverk og 
kompetanseheving. Å sei nei til dette bransjetreffet betyr Œ ikkje ta pŒ alvor denne rolla som 
regionsenter.  
 
For mange i kulturfeltet pŒ Stord, spesielt det frivillige, er det like mykje symbolikken i ei 
st¿tte som er viktig. Me klarar Œ gjera utruleg mykje ute av lite. Men det mŒ vera noko. Ein 
kan ikkje alltid ta den lettvinte l¿ysinga og sei nei til kulturen. Slik er det over alt - utan Œ 
investere litt kan ein heller ikkje vente noko avkasting. 
 
For Stiftinga musikkbransjetreffet 100 Dagar 
Jostein Sydnes 



Innspel til årsbudsjett 2024  

 

Elevrådet på Langeland skule ynskjer å kome med 
innspel til budsjettet i Stord kommune.  
Elevane på Langeland får for lite inngym fordi vi er 
mange elevar på Langeland skule. Me trenger gymsal 
fordi den har vore sidan 1968 og veldig utslett. Det er  
tung luft  inne i gymsalen. Mange idretter kan også 
bruke gymsalen til deira behov.  Garderobane er dårlige 
og lukter ekkelt .  
Elevrådet har diskutert ny hall for Langelandselevane i 
mange år. Det er eit sterkt ynskje som kjem tydleg fram 
kvar gong vi har elevrådsmøte. Gymsalen vi har no er 
for liten for ein så stor skule. Kvifor får ikkje elevane på 
Langeland skule lik moglegheit som andre elevar i 
Stordskulen til å ha kroppsøving inne? Me er lei av å ha 
kroppsøvingsøkter ute i dårleg vestlandsver. Vi har også 
venta år etter år på eit nytt uteområde. No er eit stort 
område ferdig planert, men ingen ting meir skjer. Kor 
mange elevrådsmøter til må vi diskutere og argumentera 
for at vi treng ein ny hall? No er vi leie av at ting aldri 
skjer. 
 
Med helsing elevrådet på Langeland skule 
 
Sofie Myrhe Onarheim, leiar 
  
 

















 

           

 

 

 

INNSPEL TIL BUDSJETTARBEIDET I STORD KOMMUNE  

 

Sommaren 2023 vart andre sesong med sommarope i Gruvemuseet på Litlabø gjennomført, etter at 
Gruvene på Litlabø vart peika ut som mål for auka reiselivssatsing i Stord kommune. Dette var 
mogleg å gjennomføra gjennom eit tett samarbeid mellom Venelaget for Gruo, kommunen, Visit 
Sunnhordland, Geopark Sunnhordland. 

 

Kommunen bidrog med midlar til: 

• Marknadsføring av sommarope og løn til 3 omvisarar i 6 veker (5 dagar ope – 7 timer dag). 
• Førstehjelpskurs.  
• Guideopplæring i samarbeid med Geopark Sunnhordland. 
• Administrering. 

Erfaringar frå sommaren 2023 er at det har vore besøk alle dagane det var ope i sommarsesongen. 
Totalt har 887 personar kjøpt billettar til omvising, som er noko ned frå første sesong. Det var lagt 
opp til 3 guide turar pr. dag. Det var tilbod om omvising i gruva med tog køyring og omvising i og 
under Tårnet. Omvising i gruva med tog køyring var mest populært, der enkelte av turane har vore 
fullbooka.  

Dei tilsette omvisarane gjorde ein framifrå jobb og besøkande har vore veldig begeistra. Samarbeidet 
mellom guidane, Venelaget og Geopark Sunnhordland har fungert godt i sommar.  

Venelaget fekk inntektene frå billettsal og kafédrift for sommarsesongen 2023 på i alt 137 000 kr. Det 
er naturleg at desse midlane vert brukt til naudsynt utstyr og oppgraderingar før neste sesong.  

 

Innspel til budsjettarbeidet 2024 

For at det skal vera mogleg å gjennomføra sommarope i 2024 vil det vera behov for å vidareføre 
bidrag frå Stord Kommune som lova i 2023 dei neste 2 åra til å løna guidar, marknadsføring, 
ansvarleg prosjektleiing gjennom Geopark Sunnhordland.  

Venelaget for Gruo ønsker å spela inn følgjande: 

• Utbetring av tak Arbeidarbustad – om lag 300 000kr 
o Det er behov for at taket på Arbeidarbustaden vert restaurert. Taket fram står i dag i 

dårleg stand. Kostnad her er vanskeleg å talfesta før ei evaluering av tilstand og 
behov er gjort.  



 
 
 
 

• Utbetring av turstiane på gruveområdet 
o Viktig å gjere desse attraktive å bruka for å visa fram gruveområdet og som 

rekreasjon for befolkninga. Turstiane er i dag prega av attgroing og dagbrotet 
Storsynken er lite tilgjengeleg utan ein god sti. 

o Attraktivt tur område. Vanskeleg å anslå kostnad. 
• Plan for demningane og vassrennesystemet: 

o Det må utarbeidast ein plan på korleis ein kan sikra at demningane vert bevart. 
o Vassrennesystemet til Vaskeriet er prega av attgroing og forfall. Den må sikrast og 

plan utarbeidast for korleis ein kan gjera dette tilgjengeleg for allmenta. Det er ein 
viktig del av kulturhistoria. 

 
• Stord kommune bør gå i tett dialog med Vestland fylkeskommune, med det som mål at fylket 

bør vera med på deler av dei større utbetringane/investeringane. Gruvene på Litlabø er den 
best bevarte gruva i Vestland og i Noreg. Det er viktig at politikarane i Stord kommune tenker 
langsiktig i det vidare arbeidet. Venelaget for Gruo vil medverke i den grad me har 
moglegheit. 
 

Stord, 11. november 2023 
 
Geir Magne Hamnes  
for Venelaget for Gruo  
 











Uttale frå råd for menneske med nedsett funksjonsevne: 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har følgjande uttale til 

årsbudsjett 2024: 

1. Lavterskel helsestasjon 

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne (RFM) meiner at kommunen 

må oppretthalda lavterskel helsestasjon. 

Grunngjeving: 

Dei som nyttar/er avhengige av dette tilbodet tilhøyrer nokon av dei mest 

utsette gruppene i kommunen vår. For mange er dette det einaste 

helsetilbodet dei gjer seg nytte av. Dette avdi kompleksiteten i 

helseutfordringane deira er av ein slik karakter at berre langvarig og tett 

relasjon er det som skal til for at dei kjem fram med helseutfordringane 

sine. 

Rådet viser til at tilbodet til denne gruppa har blitt redusert ved tidlegare 

høve.  

Rådet vil og visa til at denne brukargruppa er del av FUS (fagleg 

samhandlingsutval) som kommunen deltek i saman med Helse Fonna. 

Jfr.Helse-og omsorgslova kapittel 6. 

Rådet vil og peika på at ei nedlegging av tilbodet truleg vil medføra at fleire 

vil ha trong for og rett til bistand som einkeltvedtak. 

 

2. Hamna Kontaktsenter. 

Dette er eit lavterskel aktivitetstilbod som vert nytta av mange og som er 

heimla i Helse-og omsorgslova paragraf 1-1, pkt. 1-3. Førebyggjande arbeid 

er lovpålagt etter denne lova og etter Folkehelselova. Rådet meiner at 

førebygging svarer seg i lengda, noko historia om andre sjukdomar har vist. 

Rådet har merka seg at mange flyktningar og nyttar tilbodet. Kan statsstøtte 

til flyktningarbeid nyttast til delfinansiering av Hamna? Rådet meiner at det 

kan forsvarast ut frå at dette er eit godt integreringstiltak. 

Dersom tilbodet vert lagt ned, vil truleg fleire ha trong for bistand ved 

enkeltvedtak. Den sparte summen vil såleis verta mindre. 
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3. Miljøterpeuter i skulen 

Rådet viser til regjeringa si satsing på psykisk helse med ein milliard i 2024. 

Den skal gå til førebyggjande arbeid blant barn og unge. 

Undersøkingar ha vist at mange barn og unge har fått auke i psykiske 

helseutfordringar etter pandemien. Rådet meiner at kommunen må arbeida 

aktivt for å få på plass desse stillingane. 

 

4.Nedlegging av biblioteket på Nysæter. 

Bydelen Sagvåg og Litlabø har hatt bibliotek i mange tiår. No er det og blitt 

eit utvida tilbod for elevane ved skulen. 

Rådet vil peika på at bibliotek er eit viktig førebyggjande tiltak som det ofte 

kan vera undervurdert tydinga av. Bibliotek vert ofte nytta av folk som elles 

ikkje har råd til tilgang på god litteratur. Kan heile bibliotekdrifta i 

kommunen sjåast under eitt? 



3 av 5 

 5. Mandags- og onsdagsklubben.  

Rådet ber om at dette tilbodet må halda fram. 

2 ansatte i totalt ca 30% stilling. 20-30 personar nyttar tilbodet.Da einaste 

tilrettelagte tilbud i Stord kommune der absolutt alle utviklingshemma, 

uansett funksjonsnivå kan delta.  

Dette er flotte habiliteringstiltak som deltakarane sjølv bestemmer kva skal 

innehalda. 

Her får dei trening i sjølvbestemmelse, tilrettelegging, gjennomføring, 

opprydding og fysisk aktivitet (dans) 

Dette er altså habilitering og lovpålagte oppgåver som kommunen har 

overfor mennesker med nedsatt funksjonsevne. Viktig med forutsigbarhet 

/kvar veke for utviklingshemma. Enkelte kan ha vanskar med tidsbegrep, og 

er vare for endringar.  

At dette ikkje er lovpålagt, er for enkelt å seia.  

Grunngjeving: 

Folkehelseloven 

Skal bidra til å fremma folkehelse, herunder utjevna sosiale helseforskjeller. 

Utan å iverksetja nødvendige tiltak vil mange personar med nedsatt 

funksjonsevne ikkje kunna nyttegjera seg av folkehelsearbeidet i 

kommunen. I tillegg skal arbeidet med folkehelse vera førebyggjande og den 

enkelte skal ha medvirkning.  

Mandagsklubben og onsdagsklubben er gode eksempel på slikt 

folkehelsearbeid. 

Nasjonal veileder (Utarbeida i tråd med CRPD.) 

Gode helse- og omsorgstenester til personer med utviklingshemming. 

Kommunen skal legge til rette for  

-    at personer med utviklingshemming kan ha en aktiv og meiningsfylt 

tilværelse. 

-    fysisk aktivitet for personer med utviklingshemming 

-    for god psykisk helse hos personer med utviklingshemming 

-    mm 
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CRPD-Convention on the Rights of Persons with Disabilities.  

Konvensjon om rettighetene til mennesker med nedsatt funksjonsevne 

Formål å fremme, verne om og sikre mennesker med nedsatt 

funksjonsevne  full og likeverdig rett til å nyte alle menneskerettigheter og 

grunnleggende friheter….. på lik linje med andre. 

Artikkel 26-Habilitering 

Beholde størst mulig selvstendighet, utnytte sitt fysiske, mentale, sosiale 

potensial fullt ut, og oppnå full inkludering og deltakelse på alle livets 

områder. 

……treffe hensiksmessige tiltak for å muliggjera deltakelse på lik linje med 

andre. 

 

6. Rehabiliteringsbassenget. 

Rådet ber om at rehabiliteringsbassenget ikkje vart stengd.  

Grunngjeving: 

Kommunen har ansvar for helse og omsorgstenester og skal sørge for at det 

å tilby nødvendig tilbod for alle pasient og brukargrupper. Personar med 

somatiske eller psykisk sjukdom, skade eller lidelser, rusmiddelproblem, 

sosiale problem eller nedsett funksjonsevne har alle rett til sosial, 

psykososial og medisinsk habilitering og rehabilitering. I loven er det ikkje 

definert kva som er lovpålagt.  

Det er er tilbod til over 120 brukarar av terapibading i veka.  

Ca 200 elevar har lovpålagt symjeundervisning i veka.  

Det er 15 leigetakarar frå mange lag og organisasjonar med ca 300 

deltakarar i veka på ettermiddag/kveldstid. Her er det mange på 

babysymjing.  

Det er og symjeopplæring og vasstilvenning for innvandrarar og flyktningar.  

Det er eit viktig rehabilitering /folkehelsetiltak med trening i varmt basseng.  

Konsekvensane er større sjukefråvær for dei som er i arbeid og store 

utfordringar for dei med kroniske sjukdommar.  

Dette vil då koste meir over tid for samfunnsøkonomien, og for kommunen.  
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Råd for menneske med nedsett funksjonsevne er særs bekymra for at 

stenging av bassenget vil mange brukarar mista eit tilbod. I dag vil det sei 

at ca 450 personar i veka mister eit godt habilitiering/rehabiliterings tilbod.  

Det som og er viktig å få med er at ca 200 elevar i veka mister eit lovpålagt 

tilbod om symjeundervisning.  

  

Rådet vil oppmoda politikarane til å finna midlar på tvers i organisasjonen i 

staden for å leggja ned vel etablerte tilbod. 

  

 

 



Open høyring 
Utval for rehabilitering, helse og omsorg 

15.11.23 - kl. 17 :00  
Påmelding 

Organisasjon Namn Halda innlegg Levert  
innlegg 

Brukar frå lågterskel helse Remy Andre Solberg Lyssand Ja Ja 

Brukar frå lågterskel helse Annita Carina Jenssen Ja Ja 

Fagforbundet Stord Fitjar HTV Øyvind Spissøy Ja Ja 

Norsk Sykepleierforbund (NSF) Ida  Madelen Jahr Ja Ja 

Brukarane ved Hamna kontaktsenter Eirik Sverdrup, Thor Hauglid og 
Linda O. R. Johansen 

Ja Ja 

Mental helse Stord/Fitjar Stein Solvoll Ja Ja 

Norsk forbund for utviklingshemmede 
(NFU) Stord, Fitjar og Tysnes 

Mia Therese Pedersen Ja Ja 

Eldrerådet Leiar Tove Dypå Lunde Ja Ja 

Råd for menneske med nedsett 
funksjonsevne 

Nei Ja 

Norsk Ergoterapeutforbund og Norsk 
Fysioterapeutforbund 

Ole Christian Heimly Ja Ja 



LESERINNLEGG 
 

 
For tre år siden hadde jeg mitt første møte med Lavterskel helsestasjon nede på havnen, jeg 
ble invitert dit av Annita. Der ble jeg møtt med et vennlig smil og uten fordommer. Jeg 
syntes med en gang at dette var et sted jeg kunne trives. Det har vært min sosiale arena 
siden, og jeg har kunnet være meg selv hele tiden, både på godt og vondt. Det viktigste for 
meg har vært muligheten til å være inkludert, å være rundt mennesker som bryr seg og som 
jeg setter stor pris på. Medbrukere og ansatte har jeg blitt veldig godt kjent med, og de er 
familien min her i Leirvik.  
 
Jeg kommer så og si fra gaten i Bergen, med alvorlig rusbruk og tung psykiatri. At jeg står her 
i dag er et direkte resultat av støtten og omsorgen jeg og mine medbrukere får på Lavterskel. 
Jeg hadde en kraftig overdose tidligere i år og ble reddet av Annita som hadde fått Naloxon 
av Lavterskel. Naloxon er en motgift mot heroin som administreres i nesen for enkel bruk 
under overdoser.  
 
Jeg har bare godord om Lavterskel helsestasjon, om de ansattes kompetanse og virke. De er 
psykologer, sosionomer, hjelper med søknader og tilrettelegger. De operer langt utover det 
som stillingene deres skulle tilsi, jeg opplever genuin omsorg og medmenneskelighet. De 
skjønner oss og utfordringene våre. Kenneth er en dyktig sjef og koordinator som følger oss 
opp, han er alltid på når vi kommer med ønsker. Vi har vært på skitur til Røldal og vi reiser på 
turer til Haugesund. Jon Inge som jeg kan prate med om alt mulig, jeg kan åpne meg og blir 
alltid møtt med respekt og forståelse. Hege som sendte bekymringsmeldinger om 
eskalerende rusbruk til DPS og som fikk meg inn på avrusning. Anne Britt som startet for 20 
år siden og fremdeles står på, dere er en fantastisk gjeng. 
 
Dette er ikke toppen av deres arbeid, dette er fortsettelsen på deres arbeid. Kunnskapen de 
sitter på og Helsestasjonen tenker jeg er i helt i tet når det gjelder rusomsorg. Vi er en stor 
gruppe mennesker som nytter oss av Helsestasjonen, men vi blir også sett på individnivå. Å 
bli sett er noe av det viktigste, å bli behandlet på en ordentlig og menneskelig måte. 
 
Jeg er nå rusfri og skal i arbeidstrening, diagnosen skal tas bort og medisinering avsluttes. 
Dette hadde ikke skjedd hadde det ikke vært for omsorgen jeg har fått på Lavterskel. Jeg vil 
takke dere. 
 
Nyheten om innstramminger er trist på en helt annen måte enn dere kanskje tror, det 
handler om et tap. Et tap som først og fremst handler om menneskelige relasjoner. Støtte, 
forståelse og medmenneskelighet. Verdien av lavterskel er at jeg og vi føler menneskeverd 
og håp. Størst er verdien av en rusfri tilværelse. 
 
 
 
 
Remy Andre Solberg Lyssand 



INNLEGG TIL HØYRING 15.11.23  

Jeg starta med LAR i Bergen fengsel 2005. 

Alle som jobber på Lavterskel Helse jobber med hjertet på utsiden.  
Anne Britt Ommer er jo nett som en «mamma»: «Har der spist, drukket osv er daglige 
fraser.  

Her kan en komme i hvilken som helst tilstand og bli godt mottatt. Her føler du deg sett 
som menneske og ikke som en belastning og et utskudd som en ellers ofte blir i 
hverdagen.  

Uten Lavterskel kan jeg med hånden på hjertet si at jeg hverken hadde hatt kontakt med 
ungene mine eller vært i live.  

Blir dette tilbudet fjernet vil det føre til store konsekvenser for Stord kommune og 
samfunnet ellers.  

2. påskedag 2023: 

Naboen min Remy ringte meg og lurte på om jeg kunne komme bort en tur. Der var han 
og en felles kompis i gang med å koke opp noe heroin for å sette seg en dose (smell, 
skudd). Jeg sa til han at han måtte være forsiktig fordi heroinen så veldig sterk ut. 
Han kom inn fra badet med sprøyten i armen, tok det som var igjen og da ble han 
momentant blå. Jeg hørte dødsralling da han ramla bak i stolen livløs og mørkeblå.  

Jeg sprang alt jeg kunne for å hente naloxon motgift som jeg hadde fått utdelt på 
Lavterskel året før. I den boksen ligger det to doser med motgift mot heroin. Satte først 
en og så at jeg måtte bruke den andre også. Fikk han ned på gulvet og satte i gang med 
Hjerte-lunge-redning. Jeg ringte AMK og hadde de på telefon hele tiden.  

Heldigvis gikk det godt denne gangen. Men uten opplæring og motgift hadde ikke Remy 
vært i blant oss i dag.  

Helsehjelp – kompetanse 

Jeg har vært plaget med Epilepsi i mange år. På Lavterskel opplever jeg en stor trygghet 
fordi de kjenner meg så godtatt de ser når et anfall er på vei. Dette betyr enormt mye i 
hverdagen min. Jeg har hatt en del utfordringer med rus og vekt. Da har spesielt Hege 
og Kenneth trådd til og gitt meg den hjelpen jeg akutt har trengt.  

Det kunnskapsnivået Kenneth, John-Inge, Hege og Anne-Britt innehar tilsvarer 50 
årsverk. Minst.  

At Lavterskel har åpent hver dag betyr enormt mye for oss i dagliglivet. En kontinuitet og 
«normal» input gjør at rusing blir halvert, da en vil vise seg fra sin beste side.  

Rusfritt liv 

Jeg har nå vært rusfri i over 1 år og har nå mulighet for å gå ut i jobb. Dette hadde aldri 
skjedd uten de fantastiske folkene på Lavterskel.  

Et Spørsmål om liv og død 

Dersom Lavterskel blir nedlagt, tar en vekk grunnfjellet i livet vårt. Jeg håper derfor 
ikke at Lavterskel blir strøket ut av budsjettet. Jeg tror at det fort kan bli et spørsmål om 
liv og død for noen.  

Annita Carina Jenssen 



 

Budsjettinnlegg høyringar.  

Fagforbundet v/ HTV Øyvind Spissøy 

Leiar, komite takk for at me får kome med vårt innlegg, dette setter me stor pris på, viktig å få 

fram korleis ståa er ute i kommunen, og kva som kjem av kommentarar til oss i forhold til 

konsekvensar av liggande budsjettforslag.                                                                                   

Fagforbundet ynskjer i dag å leggje fram same innlegg som me legg fram i alle komitear, då 

me er oppteken av at ein må sjå alle utfordringane når ein skal vera med på å leggja eit 

budsjett. Dette med å sjå heilheten er svært viktig. 

Fagforbundet er som dåke sikkert allereie er klar over ikkje berre bekymra, men sterkt uroa 

for situasjonen ein har i RHO einingane, det er mangel på helsepersonell og det vil berre bli 

større utfordringar dei neste åra.                                                                                                   

Ein ser vidare eit høgt sjukefråvær som påverkar arbeidsmiljø ute på avdelingane, men og 

mykje innleige av vikarar.                                                                                                  

Arbeidspresset er stort og me har lokale tillitsvalte som er bekymra for korleis framtida skal 

bli. Etter kommune direktør sitt framlegg av budsjett forslag har me fått mange 

hendvendingar. Både av tillitsvalte og andre tilsette.  

Innsparing på 30 millionar på rehabilitering, helse og omsorg er vanskeleg å sjå korleis ein 

skal klare. Me har brukarar ute i Stord Kommune som verkeleg treng den hjelp og støtte dei 

kan få. Fagforbundet tenkjer fyrst på Hamna Kontaktsenter og Lågterskel helsestasjon.     

Dette er tiltak desse brukarane er heilt avhengige av. Kva skal ein ellers gjere? Kor skal ein 

opphalda seg? Ber dere politikara instendig om å finne midlar til å oppretthalda desse tiltaka. 

Det betyr alt for dei som bruker det.                                                                                          

Det var sterke historiar me fekk når me var på synfaring i førre veke. 

Kommunedirektøren påpeikar i sitt framlegg at me står foran utfordringar i RHO med 

aukande eldre og mindre tilgang på arbeidskraft. Me må styrke denne sektoren og ikkje kutte. 

Ein har grunnbemanningslæra som er ein ulovfesta rett og som er tydeleg på at dersom ein 

brukar vikarar utover små periodar skal ein tilsette fleire. Eit tiltak må vera å sjå på 

vikarbudsjettet og bruke det til å auke grunnbemanning i fleire einingar og avdelingar. 

 



 

Ved Stord Sjukeheim har Fagforbundet forstått at ein i budsjettforslaget ynskjer å sjå på å 

redusera nattevakt. Dette er eit heilt umogeleg kutt. Ein har endeleg fått ro og fått det til å 

fungera. Det er viktig å ikkje gjere om noko som endeleg fungerer godt. Me må ikkje risikera 

flukt frå yrket. 

Det er i ny styringsplattform til koalisjonen blitt påpeika at ein ynskjer å gi private instansar 

tilgang til heimebaserte tenester. Fagforbundet er uroa over korleis dette vil påverka både 

tenester og arbeidsmiljøet i denne eininga. Me meina heilt klart at å drive tenestene våre 

sjølve er det beste, då har ein mogelegheit til å ha kontroll over både tilbod og dei tilsette sine 

arbeidsvilkår.  

Etterspørsel etter heimebaserte tenester har auka dei siste åra i Stord Kommune, dette er ein 

følgje av at det er for få institusjonsplassar. Fagforbundet ser at kommunedirektøren føreslår å 

auka budsjett, men auken ein legg opp til er det ein brukar i dag. Vedtakstimar er større enn 

den bemanninga ein har i eininga, heimebaserte må ta alle som kjem, ein kan ikkje sei nei. 

Det er røde tall i heimebaserte år difor bør ein auke enda meir enn det som er føreslått.                                                                                                        

Me har mange helsefagarbeidarar som er dyktige og har god og lang kompetanse. 

Fagforbundet ber dere politikara leggja inn i budsjettet kompensasjon for å ta høgare 

utdanning, dette vil kunne gjere at helsefagarbeidaren kan ta sjukepleiar utdanning og få både 

jobb og kompensasjon under studiet. Refererer til Kvinnherad sin modell, ber dere sjå på 

denne. ( sjå vedlegg )  

Å stenga bassenget ved rehabiliteringssenteret frå 2024 vil gje fleire utfordringar, det er 440 

brukara som får terapibading, lovpålagt symjeopplæring, og 15 leigetakarar som brukar 

bassenget kvar veke, blant anna for å kunne stå i jobb sin.                                                                                                                                

Bassenget er eit viktig rehabilitering / folkehelsetiltak i Stord kommune.  ((jjff..  RReeffoorrmmaa  ««BBuu  

ttrryyggtt  hheeiimmee»»  oogg  ««TTiidd  ffoorr  hhaannddlliinngg»»  oogg  ddeemmooggrraaffiisskk  uuttvviikklliinngg)).. Fagforbundet meinar dette vil 

gje ei lita innsparing for eininga men auka utgifter på kort og lang sikt for andre deler av 

samfunnsøkonomien. Ber dere politikara å sjå på dette ein gang til.  

Kommunedirektøren påpeikar i budsjettforslaget at ein skal sjå på skule og barnehage struktur 

i Stord Kommune. Slike store omstruktureringar vil krevje gode og trygge prosessar. Ein må 

sjå på alle mogelegheitar. Det er klart at når ein snakkar om å leggja ned ein skule vil dette 

skapa uro ute i organisasjonen for tilsette, og det som er heilt sikkert er at dette skapar stor uro  



 

for føresette og elevane på dei ulike plassane som kan bli berørt. Det er viktig med gode og 

trygge prosessar i henhold til  reglane i hovudavtalen, og ikkje minst tidleg og god 

informasjon ut i organisasjonen og dei partane som vil bli berørt.  

Forslaget til kommunedirektør om trinnvis auke av hovudverneombud vil Fagforbundet stilla 

seg bak, det er viktig i ein så stor kommune som Stord å ha eit hovudverneombud i 100% 

stilling.                                                                                                                                                                           

Å auka grunnbemanninga i barnehagen og alle andre avdelingar er eit overordna mål for 

Fagforbundet, me meinar at dette vil gje positiv verknad på sjukefråvær og betre arbeidsmiljø. 

i alle einingane våre. 

Føreslege reduksjon ved eining for kultur vil få fleire uheldige konsekvensar for eininga.  

Kutt for lag og organisasjonar, kulturskulen, biblioteket på Nysæter og måndags og onsdags 

klubben vil ha store konsekvensar for dei som brukar tilbodet. Fagforbundet meinar at 

nedlegging av biblioteket på Nysæter Ungdomsskule ikkje er eit godt sparetiltak. Dette er ein 

viktig arena for ungdomskulen, barnehagane, og bebuarar i Sagvåg. Det er ikkje lenge sidan 

det vart teke i bruk og det viser at mange bruker dette tilbodet. Dette må framleis haldast ope. 

Måndag og onsdags klubben er høgdepunktet for dei som brukar dette tilbodet, me ber om at 

dei også i 2024 kan nytta seg av dette tilbodet kvar veke.                                                      

Kulturhuset er ein samlingstad for innbyggarane i stord å for å ver ein attraktiv kommune å bu 

i er det viktig å ha eit godt kulturtilbod.  

Einig for tekniske tenester har store etterslep i dag, og er foreslått kutta 1 mill eit av  

sparetiltaka er å ikkje ta inn ferievikarar til eininga, det vil sei at uteområda på alle offentlege 

bygg får mindre eller ikkje stell, maling av kommunale bygg må ein  nedprioriter det vil føre 

til enda meir etterslep på vedlikehald.                                                                                                                                     

Fagforbundet meiar dette ikkje er vegen å gå. Stord kommune har mange flotte bygg og dei 

må me ta vare på. 

Me vil ynskja dåke alle lykke til med budsjett arbeidet 

Takk for oss. 

Øyvind Spissøy     Monica Brekke Fosse 

HTV Fagforbundet     Leiar og HTV Fagforbundet 



  

     Vedlegg  

(kopi av Kvinnherad Kommune sin kompetanseplan direkte sitert) 

6.1 Grunnutdanning vernepleie og sjukepleie  
Det er over tid etablert fylgjande praksis på støtteordningar:  

Det vert gitt ei støtte på kr. 150.000 fordelt over 3 eller 4 år. 

Tilsette som tar desentralisert utdanning, får tilbod om inntil 50% stilling 
under utdanninga. Løn etter ansiennitet og kompetanse.  

Det vert lagt til rette for arbeid  i Kvinnherad kommune i helgar og i feriar. 
Vi føreset at studentane arbeider i kommune om dei skal arbeide i tillegg 
til studie.   

Studentar som ikkje har fått støtte tidlegare, kan søkje om støtte siste 
studieåret.  

All støtte  vil utløyse bindingstid i samsvar med gjeldande lovverk. 

 

6.2 Grunnutdanning helsefagarbeider 
For utdanning som helsefagarbeidar (praksiskandidat) er dagens praksis 
at det vert det gitt støtte på  inntil kr.20.000 eller dokumenterte utgifter. 

Partane vil setje seg saman for å finne tiltak som motiverar fleire til å ta 
utdanning.  

Per i dag tilpassar vi turnus for å gje mulighet for dette.  

 

6.3 Etterutdanning og vidareutdanning 
Sektoren har behov for spesialkompetanse på fleire fagfelt for å kunna 
levere gode tenester. Dette gjeld utdanning på alle nivå. 

Tiltak for å oppnå dette vert gjort gjennom årleg oppdatering av 
kompetanseplanen for sektoren. I planen vert det gjort kjent kva  studie 
som vert prioritert å gje stønad til i komande år. Denne prioriteringa vert 
gjort ut frå sektoren sine faglege behov, både for fag –og 
høgskuleutdanna 

Prioritering blant søkjarane vert gjort ut frå budsjett og ut frå behov og 
fordeling av kompetanse i sektoren.  Søknadsfrist 15. februar. 
Søknadsskjema finn du her 

 

https://urldefense.proofpoint.com/v2/url?u=https-3A__www.kvinnherad.kommune.no_for-2Dtilsette.431655.nn.html&d=DwMGaQ&c=9W4mnAVO7CzWENDvur-zV732kcij57okjD7YHSq1MFY&r=977vpdrJ8bXFfmjSl5tDkq-9U8spgsS4SK0h3we9zFU&m=qtqxXF8Zh8HAJ2WpRcmXq7grAlB3Uq2odkVLvK9ZY-U&s=tQWf-81umdssRWkUM5hYE264kVJV5V03WFVotIFI5uw&e=


 

 



Høringer budsjett 2023  

 

Kjære Leder og RHO komité  

Tusen takk for at Norsk Sykepleierforbund får anledning til å ytre bekymringer til 

neste års budsjett.  

Jeg er HTV for Norsk Sykepleierforbund i Stord Kommune. 

Norsk Sykepleierforbund er opptatt av at vi har gode helsetjenester til 

innbyggerne, og gode lønns og arbeidsvilkår for de som jobber i tjenesten.  

Jeg representerer over 150 sykepleiere som jobber i forskjellige stillinger og 

nivåer i vår kommune. Mange på sjukeheimen, omsorgsenteret og i HBT, men 

også i mindre deler, som i kommunens lavterskeltilbud.  

Først vil jeg begynne med at vi leser stadig om at det er nedleggelser, mangel på 

plasser og tilbud innen rus og psykiatri generelt i landet.  

At kommunen i neste års budsjett ønsker å legge ned Hamna kontaktsenter og 

lavterskelhelsestasjon oppleves som hårreisende. At denne brukergruppen igjen 

og igjen, skal bli utsatt for kutt fordi kommunen må spare penger, og tjenesten 

ikke er lovpålagt.  

Her har vi en brukergruppe som har mer enn nok med å kjempe for seg selv, 

skal nå måtte kjempe for å beholde det lille tilbudet de har, som muligens betyr 

forskjell på liv og død for enkelte. Her må kommunen tenke mer på 

konsekvenser, brukere av disse tjenestene sparer muligens kommunen for 

penger ved å klare seg med lavterskeltilbudet, i stede for å måtte ha behov for 

ytterligere hjelp av helsetjenesten som allerede er presset, de avlaster allerede 

helsetjenesten i dag. Dette er svært viktige tilbud kommunen MÅ beholde, og vi 

må finne andre løsninger enn å kutte i kommunens lavterskeltilbud. 

 

Pr. i dag er det 1100 utlyste stillinger der en etterspør sykepleierkompetanse, i 

tillegg til 500 stillinger for helsefagarbeidere.  

Vi er veldig glade for at det skal bygges en ny sjukeheim på Stord, men Norsk 

Sykepleierforbund er imidlertid bekymret for hvordan vi skal rekruttere og 



beholde kvalifisert kompetanse i eksisterende, og i ny sjukeheim. I tillegg til 

hjemmetjenesten og de andre delene av helsetjenesten vår.  

Dette bør bekymre dere som politikere, som ansvarlige for helsetjenesten her i 

kommunen. Hvorfor er det slik at ingen søker seg til de ledige stillingene?  

Medlemmer i Norsk Sykepleierforbund sier at belastningen er for stor i 

helsetjenesten i dag. Belastningen handler om at pasientene er sykere og langt 

mer komplekse og har større behov for pleie og omsorg, etter at de er utskrevet 

fra sykehusopphold.  

Belastningen handler også om at det mangler kvalifisert personale til å kunne 

imøtekomme behovene til behandling, oppfølging og omsorg.  

Våre undersøkelser viser at planlagte vakter for sykepleiere, der sykepleieren er 

fraværende av ulike grunner, blir erstattet med annen kompetanse, eller med 

ansatt uten formell kompetanse.  

Det er belastende å gå på jobb, der du vet at oppfølging av en rekke kollegaer er 

ditt ansvar, og at du ikke har noen annen å støtte deg til.  

Bruken av uformell kompetanse er økende i helsetjenesten, og kollegaer fra 

enkelte kommuner forteller også om utfordringer å rekruttere uformell 

kompetanse. I en undersøkelse Norsk Sykepleierforbund nylig foretok seg, 

ønsket 1 av 5 sykepleiere å slutte i yrket, altså 17%. Det er skremmende tall.  

 

Forbundsleder Lill Sverresdatter Larsen har sagt at det er krise i helsetjenesten. 

Det er krise. 

Men hva gjøres? 

 

I mangel på kompetanse i kommunen brukes det store summer på vikarer. 

I Vestland fylke brukte vi i 2021 kr. 286 millioner kroner på innleide vikarer. I 

2022 hadde tallet økt til 433 millioner kroner.  

Dette er penger som kunne vært brukt til å heve grunnbemanningen og øke 

lønningene til de fast ansatte, og i tiltak for å rekruttere inn nyutdannede.  



I alle andre yrker brukes lønn som et virkemiddel for å rekruttere og beholde 

personell.  

Belastningen fører og til at sykefraværet er høyt og langvarig. 

En økt brunbemanning tror vi i Norsk Sykepleierforbund vil være med på å 

redusere sykefraværet, og redusere belastningen. Og for å få flere til å bli i yrket 

og søke seg til kommunehelsetjenesten.  

Å gjøre et nedtrekk i tjenestene på sjukeheimen der ressurser skal erstattes av 

teknologi i stede for å bli et supplement, er motsatt av det Norsk 

Sykepleierforbund ber om. Det tenkes å redusere personell på natt, en sårbar 

tjeneste der sykefraværet har vært blant kommunens høyeste over lang tid. 

Stord Sjukeheim har et stort merforbruk i år grunnet økt kompleksitet og høyt 

sjukefravær. Her burde det vært økt budsjett istedenfor kutt som kommer i 

tillegg til å ta ned merforbruket. Dette vil bli en øvelse som vi tror det er lite 

trolig, vi kommer til å lykkes med. Et nedtrekk vil heller føre til at ansatte som 

lenge har vært i tenkeboksen faktisk slutter.     

 

Det er en utfordring at det er så stort avvik mellom budsjett og regnskap i 

helsetjenesten, spesielt i kommunene.  

Fra 2018 og til i dag, har bruken av vikarer økt fra år til år.  

Søkertallet til sykepleierutdanningen var svært lav i år. Det er nok mange 

årsaker til det, ungdomskullene er blitt mindre, belastningen som sykepleierne 

erfarer i forhold til pasientoppfølgingen, påvirker også muligheten til å følge opp 

studenter som er i praksis.  

Det er utfordrende å gi trygghet og støtte til studenter, når tiden du har til 

rådighet knapt rekker til det aller nødvendigste på en avdeling eller i 

hjemmetjenesten.  

En økt grunnbemanning vil, kunne være med på å gi studentene bedre 

oppfølging i praksis, slik at de får den tryggheten de trenger. Og sjansen for at 

de søker seg til kommunehelsetjenesten etter endt utdanning vil være større.  

 



I Helsepersonelloven §4 kan vi lese; Helsepersonell skal utføre sitt arbeid i 

samsvar med de krav til faglig forsvarlighet og omsorgsfull hjelp som kan 

forventes ut fra helsepersonnelets kvalifikasjoner, arbeidets karakter og situasjon 

for øvrig.  

I institusjon, eller i hjemmetjenesten er det sykepleier som vurderer fortløpende 

om det er endringer i pasientsituasjonene. Det er den som tar kontakt med lege 

og gir beskrivelse av pasienten sin situasjon. Her basert på kunnskap om 

sykdom, observasjoner og vurdering av pasientens sykdomstilstand.  

For å kunne tilby gode helsetjenester i kommunen må vi ha nok ansatte med rett 

kompetanse.  

Det må være samsvar mellom det dere mener at pasienter og brukere skal få av 

tjenester, og hvilke tjenester som skal tilbys.  

På bakgrunn av dette må det foreligge en plan på hvilken kompetanse man har 

behov for i kommunen.  

Og det må foreligge en plan for hvordan beholde og rekruttere personell.  

Dere som er kommunepolitikere, er ansvarlige for at lovverket følges.  

Lønns og arbeidsvilkår er avgjørende i de fleste yrker, også i helsetjenesten.  

For å møte de demografiske utfordringene, og for å sikre kommunen rett 

kompetanse, haster det med å sette i verk tiltak for å beholde og rekruttere 

sykepleiere. Vi har allerede en utfordring i denne kommunen med å rekruttere 

inn til de ledige stillingene. 

Dere kan være med på å snu denne trenden.  

Det er viktig at dere setter i gang gode tiltak for å sikre at ansatte blir i 

kommunen og at flere søker seg til vår kommune, da må vi ikke kutte i tjenesten 

som står i høy belastning.  

Norsk Sykepleierforbund er klar på at belastningen må ned, og lønnen må opp 

for å rekruttere og beholde sykepleierkompetanse.  

 

Lykke til og tusen takk for meg.  



Innlegg til RHO vedr. kommunedirektørens forslag om nedleggelse:

Hei.

Mitt navn er Eirik Sverdrup og jeg er bruker av Hamna kontaktsenter. Jeg kom til Stord sommeren

2016, og begynte å gå på Hamna litt utpå høsten. Her fant jeg fellesskap og samhold, og kunne

etablere meg et nettverk på Stord. Jeg har siden den gang tatt studiekompetanse ved

voksenopplæringen her på Stord, og fullført sykepleieutdanning ved HVL. De siste to årene har jeg

jobbet som sjukepleier i 100% stilling ved Stord sjukeheim. Hamna kontaktsenter har vært (og er), en

viktig støtte for meg i prosessen med å våge å være sosial, gripe fatt i gjeldsproblematikk jeg hadde,

støtte meg i ulike utfordringer, ta utdannelse, og heie meg frem og støtte meg som sykepleier i full

jobb i dag.

Hamna kontaktsenter er fremdeles en viktig del av mitt nettverk, og jeg er regelmessig innom Hamna

på dager jeg har fri eller tar en kopp kaffe der før jeg går på senvakt. Venner og bekjente jeg har her

på Stord er i stor grad mennesker jeg har møtt gjennom Hamna.

På Hamna kommer mange ulike mennesker med ulike utfordringer. Noen har kroniske sykdommer,

funksjonsnedsettelser, psykiske utfordringer og er ikke i stand til komme seg i arbeid. Andre går

gjennom vanskelige faser i livet, og er kommet litt på utsiden av samfunnet i en kortere eller lengre

periode. Felles for oss alle er at alle har godt av å komme ut blant folk, kjenne på fellesskap, mestring,

få anerkjennelse for den vi er, og bli sett.

Tilhørighet, identitet og fellesskap som andre mennesker kanskje får dekket gjennom jobben sin eller

venner og fritidsaktiviteter er viktige faktorer i Recovery orientert arbeid mot bedringsprosesser for

mennesker med ulike utfordringer. (Viser her til vedlagt skriv fra Connie Straume som utdyper

Recovery, CHIME-elementer og arbeidsmetode på Hamna). Det skal også nevnes at Stord kommune i

2017 gjorde en storstilt satsing på Recovery orientert arbeid, med fagdag i oktober, kursing av

ansatte, Recovery konferanse på Stord hotell, samt utvidet bruk av erfaringskonsulenter i kommunale

tjenester. Recovery filosofien skulle implementeres i arbeidsmetodene i kommunen sine enheter.

Ulike regjeringer og utvalg har de siste ti - femten årene snakket om hvor viktig det er å løfte

psykiatrien. Helsetjenestene og velferdstjenestene er under press. I disse dager diskuteres det om

akuttfunksjonen ved DPS på Stord skal legges ned. Forebyggende arbeid er en av løsningene for å

avlaste spesialisthelsetjenesten. Lavterskeltilbud er kjempeviktig i dette. Både når det kommer til

psykisk helse,…og når det kommer til rus.

Slik jeg forstår det er det estimert at kommunen kan spare 2,5 millioner kroner (i året?) på å avvikle

Hamna kontaktsenter og lavterskel helsestasjon.

2.500.000,- / 150 brukere er ca 16.500,- i året pr. person. Gitt at det er ca 70-80 faste brukere av hvert

tilbud. For et dagtilbud, 5 dager i uka, 45-46-47? uker i året… Dette er vel anvendte penger, og noe

billigere enn dette kan jeg ikke se for meg at noe tilbud kan driftes. I tillegg får brukerne av tilbudene

en inngangsport til helsetjenestene og kan få støtte og hjelp til å få behandling for sine plager

tidligere enn de ville gjort om de stod alene. At dette avlaster spesialisthelsetjenester, politi, andre

kommunale tjenester som probis, heimetjenestene, sjukeheimen, osv. er viktig å ta med i vurderingen

om potensielle mulige besparelser ved å avvikle tilbudene.

I 2020 brukte Norge i gjennomsnitt 69.600,- på helsetjenester pr. innbygger (SSB, 13.mars, 2020). Jeg

vil anta at mange av brukerne av tilbudene som nå trues med nedleggelse allerede er med å dra dette

tallet oppover, på lik linje med fødende kvinner, eldre som trenger pleie, mennesker med høyt

blodtrykk, eller de som er uheldige og får kreft. Jeg vil også anta at andelen av brukere på Hamna



eller lavterskel helsestasjon som har privat helseforsikring, slik som 750.000 nordmenn har skaffet seg

pr. mars 2023, er liten.

-En får ikke mange dagene på Valen for 16.500,-. Kanskje en tur med ambulansebåten og en

innkomstsamtale og en halv blodprøve?

-Et ubehandlet sår med infeksjon kan fort koste samfunnet flere titalls tusen. Risikoen for at

menneskeliv går tapt dersom en ikke får faglig og god helsehjelp er stor, da slike sår raskt kan utvikle

seg til sepsis. For brukerne av tilbud som lavterskel er terskelen til å kontakte lege eller sykehus stor

da mange har negative erfaringer i møte med leger og sykehus. Det fortelles om devaluering, ovenfra

og ned holdninger, moralske pekefingre og opplevelser av at helsepersonell legger skyld og ansvar på

pasientene.

Å komme i posisjon for å hjelpe mennesker med rusproblematikk, psykiske lidelser, eller ofte begge

deler er krevende. Det tar tid å bygge opp tillit, og tilliten er skjør. Kommunen har over mange år bygd

opp tjenester som fungerer og brukerne har tillit til menneskene som jobber der.

Tjenestene er gjennom tidligere budsjettforhandlinger allerede kuttet ned til beinet. At det er

brukerne med hjelp av ulike interesseorganisasjoner som må stå i denne kampen hver gang det skal

spares penger i kommunebudsjettet er særdeles tungt for en allerede sårbar pasientgruppe. For flere

av oss kan bare det å stå opp, tørre å gå ut, møte blikket til andre på bussen eller åpne en

vinduskonvolutt i postkassen være en uoverstigelig barriere.

At en tjeneste ikke er lovpålagt betyr ikke at den ikke er viktig, samfunnsøkonomisk eller til det beste

for folkehelsen.

De siste årene har også mange ukrainere kommet til Stord. Mange av disse har benyttet seg av

Hamna kontaktsenter. Her har de fått venner, fått praktisere norsk, og har hatt noe å fylle dagene

med ut over norskkurs og integreringsprogram. Flere forteller at Hamna er en viktig del av hverdagen

deres. Mange er kommet i jobb og sier at det å komme på Hamna har vært til stor hjelp i å lære seg

norsk kultur, forstå nordmenn og lære seg språket. Å være en del av et felleskap, bli anerkjent og sett,

lyttet til og ha folk rundt seg som har tro på deg:

Er uvurderlig.

Jeg er 100% sikker på at kostnadene ved å legge ned Hamna og lavterskel helsestasjon vil bli langt

større enn gevinsten.

Økonomisk, og ikke minst menneskelig.

Hilsen Eirik Sverdrup.

Sjukepleier i Stord kommune og bruker av Hamna kontaktsenter.
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LOVDATA

Lov om kommunal
§ 3-3. Helsefremmende og
forebyggende arbeid

Kommunen skal ved ytelse av
helse- og omsorgstjenester
fremme helse og søke å forebygge
sykdom, skade og sosiale
problemer. Dette skal blant annet
skje ved opplysning, råd og
veiledning.

Helse- og omsorgstjenestene
skal bidra i kommunens
folkehelsearbeid, herunder til
oversikten over helsetilstand og
påvirkningsfaktorer etter
folkehelseloven § 5.

Helse- og omsorgstjenesten skal
arbeide for at det blir satt i verk J
velferds- og aktivitetstiltak for t
barn, eldre og funksjonshemmede
og andre som har behov for det. r

D e l paragraf



2022-2023 Meld.St.23
Opptrappingsplan for psykisk helse (2023-2033)

61

Boks3.10 Fontenehus
På fontenehusene arbeider medlemmer og
ansatte sammen i et helsebringende arbeids-
fellesskap bygget på grunnleggende
menneskelige behov for å bli sett, hørt, være
til nytte, mestre og tilhøre et fellesskap. Fon-
tenehusene gir rehabiliterende effekt gjen-
nom frivillig arbeid og likepersonsarbeid. Man
trenger ikke henvisning og medlemskapet
gratis og tidsubegrenset.

Fontenehusene jobber for at mennesker
med psykiske helseutfordringer skal få støtte
på veien til lønnet arbeid, studier og til å ta til-
bake kontroll i eget liv. De driver arbeidsrettet
rehabilitering og gir helhetlig støtte til enkelt-
mennesket samt tilrettelegging og forber
deise for deltakelse i arbeidsliv og studier.

Fontenehus setter søkelyset på hvor an
alle som ikke har en jobb å gå til kan bli tilb dt
hjelp til å fylle hverdagen med konstruktivt
innhold. Tilbudet tar utgangspunkt i forskni
om at isolasjon kan forverre symptomer reia
tert til psykiske helseproblemer, og at arbeid,
sosial kontakt og en meningsfull hverdag både
forebygger og kan virke positivt på psykiske
helseproblemer.

Kilde: Fontenehus Norge, u.å.

h j e l p - t e a m .A r b e i d e tbygger på erfaringer både
med veldokumenterte og utprøvde modeller og
med utgangspunkt i eksisterende tjenestetilbud,
så som Rask psykisk helsehjelp. Det tas sikte på at
modellen skal prøves ut fra 2024. Det arbeides
også med en modell for et mer integrert samar-
beid mellom Arbeids- og velferdsetaten og fast-
legekontor.

Meningsfull aktivitet, tilhørighet og mestring

I tillegg til arbeidsrettede tiltak er ig å
legge • e or aktivitet og mø er asser for me
n er med psykiske lidelser og rusmidd:
mer. Det følgerav lov om kommunale helse- og
omsorgstjenester at kommunen skal sikre at den
enkelte har mulighet til å ha en aktiv ogmenings-
fylt tilværelse i fellesskap med andre,± og iverk-
sette velferds- og aktivitetstiltak for barn, eldreog
funksjonshemmedeog andres o m
det.*! Å sikre gode og inkluderende aktivitetstil-
bud kan bidra til bedret livskvalitet, mestring o
mulighetfor en aktiv og meningsfull tilværelse.

Regjeringen vil i planperioden jobbe fo at
mennesker med psykiske lidelser og rusmiddel-

elproble-

har behov for

ivitet, til-
g aktivitetstil-

tak er en del av mange kommuners lavterskeltil-
bud. Dagsentertilbud, væresteder og ulike grup-
petilbud er eksempler på det. Slike tilbud kan
være en effektiv oggod måteå drive helsefrem-
mendea r b e i d på. Felles for dem alle er at det til-
bys aktivitet med meningsfullt innhold. Selvvalgt
aktivitet bidrar til å styrke enkeltmennesket som

I

nomføre tiltaket i større omfang, innenfor ram-
men av dagens regelverk og prioriteringsforskrif-
ten. Det gjennomføres en effektevaluering av Hel-
selArbeid, og de første resultatene av dette vil
foreligge i 2023.

Helsedirektoratet og Arbeids- og velferdsdi-
rektoratet utarbeider felles nasjonale faglige anbe-
talinger for tjenesteutøvere innen fagområdet
arbeid og helse. Det arbeides for tiden med anbe-
falinger om IPS og HelselArbeid, og det tas sikte
på å ferdigstille og publisere disse i løpet av 2024.

Også mange med milde til moderate psykiske
lidelser og/eller rusmiddelproblemer vil ha behov
for å kombinere arbeidsrettede tjenester og
behandling. Arbeids- og velferdsdirektoratet og
Helsedirektoratet arbeider med å utvikle en
modell for tjenestesamhandling rettet mot denne
gruppen og der samarbeidet med den kommunale
helse- og omsorgstjenesten er vektlagt. Mer kon-
kret arbeides det med å utvikle en modell som
innebærer mer integrert samarbeid mellom
Arbeids- og velferdsetaten og Rask psykisk helse-

Boks 3.11 Recoveryhjelpa Sandnes
kommune

Recoveryhjelpa tilbyr hjelp til innbyggere som
ønsker å delta mer aktivt i samfunnet eller
nærmiljøet, gjennom ulike frivillige organisa-
sjoner. Målgruppen er innbyggere med rus-
og/ eller psykiske helseutfordringer

Erfaringskonsulenter hjelper innbyggere
med å finne tilbud i organisasjoner, lag og fri-
villighet i sitt nærområde, og ut fra sine
interesser. Tilbudet ble startet i 2020 og har
stor pågang.
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Helse- og omsorgstjenesteloven, 2011, § 3-3.
Helse- og omsorgstjenesteloven, 2011, § 1-1.



«Hamna Kontaktsenter - en Livsnerve på Vikjo!» 

 

H: Har Hjerterom 

- og Håp for Alle! 

A: Allsidige Aktiviteter 

- og Alltid Kafe & Te. 

M: Meningsfylte Hverdager 

- alle kan delta i å lage Matglede for andre. 

N: Personalet er nærværende og deltakende i aktiviteter 

- og deltaker setter ofte i gang egne aktiviteter, brukerstyring! 

A: Betydningsfullt og svært Viktig alternativt aktivitetstilbud  

- til mennesker med Unike Ressurser og Genuin Tilhørighet! 
 

Her går mennesker med Tiltakslyst, Engasjement og Kreativitet, alle deltar på ulike vis. Noen 
finner seg dårlig til rette og trenger i perioder et sted å Roe ned fra Samfunnets jag & mas, et 
sted å hente seg Inn. Andre søker påfyll av Energi i åpne sosiale lag, mens andre trenger stille 
rom. Ønsker/Drømmer står her i fokus, ihverdagen, som hos andre borgere i Stord 
kommune. 

Sammen er vi aktive og kreative med eksempelvis håndarbeid, matlaging, trening, 
båt/bussturer, musikk konserter, lange god samtaler, biljard, litterære tekster for musikk, 
dikt og kåseri. Huset rommer flere Kulturer, Inkludering, Respekt og Personligutvikling er 
blant våre verdier. Deltakere finner nye nettverk, blir trygge på hverandre, planlegger og 
reiser på turer og konserter sammen. Og med kaffe/te/vaffel leser vi innlegg i Bladet 
Sunnhordland! 

På Møteplassen Hamna Kontaktsenter jobbes det recovery orientert (bedringsprosesser) i 
tråd med CHIME elementer. Disse elementene kom frem i forskning av over 5000 artikler 
som viktige elementer for at alle mennesker skal kunne ha en god psykisk helse. 

Tenk over disse CHIME elementene under - Hva er viktig for deg? 

C: Connectedness. Tilhørighet og Tilknytning - å føle at man hører til, blir godtatt og 
respektert for den mann er. 

H: Hope & Optimism. Håp og Optimisme - å ha positive opplevelser som nærer håp og 
framtidsdrømmer og som motiverer til endring. 

I: Identity. Identitet og Egenverd - å oppleve seg selv som et helt menneske, med sin 
særegne identitet. 



M: Meaning. Mening og Mestring - å delta i aktiviteter som gir mening & mestring, å få bruke 
egne ressurser og føle seg verdsatt. 

E: Empowerment. Selvstendighet og Sjølråderett - å ha fokus på egen styrke (det jeg kan) og 
å gjøre seg bruk av gode hjelpere og selvhjelpsmetoder. 

CHIME elementene treffer alle på et vis da det speiler alles behov i et psyko-sosialt samfunn. 

Hamna er et åpent aktivitetshus for mennesker som har/har hatt ulike utfordringer med 
psykiske helseutfordringer, ensomme og andre interesserte. På dette kommunale 
lavterskeltilbudet trengs ingen søknad i helsetjenester for å delta. Du kommer akkurat som 
du er, ta gjerne med en venn, om du vil.  

Deltakere på Hamna har ulike behov og interesser. En felles faktor for 70 - 80 deltakere er 
deres Steds tilhørighet. Hamna møter ofte deltakere sine behov for meningsfulle hverdags 
aktiviteter. Flere deltakere snakker om at møteplassen har vært «et være eller ikke være» 
for dem. Å ha Hamna å gå til, har vært avgjørende for å kunne leve med psykiske 
helseutfordringer i hverdagen. Bedring skjer ofte i trygge, tillitsgivende omgivelser i 
Samfunnet. Mange har fått nye venner som gjør det lettere å tørre å Leve Livet, og å snakke 
om psykisk helseutfordringer med tjenestene. Ønsker og Drømmer kommer frem – Håpet 
løftes frem igjen.  

Alle mennesker trenger et Sted de kan tilbringe sin Tid med Meningsfylte aktiviteter. 
Mennesker med utfordringer trenger et tillitsskapende sted for å komme seg. Å finne tilbake 
til Energien vår, er krevende! Det tar ofte mer Tid enn vi vil gi oss selv. Hamna gir Deg 
mulighet til Tid - og har plass til Hele Deg.  

Hamna Kontaktsenter et sted for Muligheter og Mestring! 
 

 

 

 

Med vennlig hilsen Connie Liv Straume 

Dedikert Deltaker på Hamna Kontaktsenter siden 2005, Erfaringskonsulent på Helse Fonna Stord DPS 
Driver Hushjelpen Straume & PHDH kandidat på HVL. 

 

 
 

 

 

 

 



 

  



Korleis er det når du er åleine og venekrinsen din er så godt som ikkjeeksisterande? Då er du
EINSAM. Det er noko av det verste eit menneske kan oppleva. Når du i tillegg har betydelege
psykiske utfordringar, kan situasjonen for mange bli uuthaldeleg om du ikkje får hjelp. Denne hjelpa
kan vera ei eller anna form for behandling, men det er ikkje alltid nok. Då er det godt om du har nokon
å vera saman med og nokon som ser deg. Dette er ein vesentleg del av Hamna kontaktsenter sin
funksjon.

Det er 24 år sidan Hamna kontaktsenter vart oppretta. Dette har vore ei spanande reise. I starten var
det kort opningstid og få brukarar.Det var dagar der det ikkje kom nokon i det heile. Etterkvart har
dette endra seg betydeleg. Suksessfaktoren har vore ein meir normalisert kvardag med forventning,
omsorg og aktivitetar, gode samtalar osv. Å oppleva at du kan gjera nytte for deg, gjer godt.
Grunnlaget for å koma vidare er eit godt sosialt liv.
Ingen kjem kvar dag. Men å veta at ein kan koma på Hamna når ein treng det, skaper den
nødvendige tryggleiken som mange har behov for. Ingen spør etter diagnose eller kvifor du kjem. Det
ditt behov som er avgjerande.

Stikkord for Hamna:

 venskap/nettverk

 aktivitetar/opplæring

 støtte i vidareutvikling som utdanning og arbeid

 hjelp til å skriva søknader

 støttesamtalar i vanskelege situasjonar

 vera open for å hjelpa i utfordringar som elles skulle dukka opp

Avsluttingsvis vil eg nemna eit godt utsegn frå ein av brukarane:

“Eg veit ikkje kor eg hadde hamna om det ikke var for Hamna”
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Uttale 
Til Komite for Rehabilitering, Helse og Omsorg 

Fra Mental helse Stord/Fitjar 
 

 
Me i Mental helse Stord/Fitjar er bekymra for situasjonen til personar med 
utfordringar innan psykisk helse og rus slik det er i dag. 
Helse fonna driver med et stort økonomisk underskot på drift og vil stramme 
inn på tilbud som døgnplassar og behandlere på Stord DPS. 
Samtidig som behovet auker, flere er sjuke og sjukare enn tidlegare. 
Det blir ikke nok tid til behandling i spesialhelsetjenesten før de skrives ut igjen. 
 
Kommunehelsetjenesten får da auka arbeidsmengde slik som dette utviklar 
seg. 
 
Me er også i den situasjonen at fleire familiar ikkje får endane til å møtast 
økonomisk. Køen på matutdelinga aukar ifølge Frelsesarmeen. Me veit at  
fattigdom og psykisk helse er sterkt knytt til kvarandre.  
 
Me meinar at det er totalt uansvarleg av Stord kommune å kutte i tilbudet til 
lavterskel og andre behandlings tilbud . 
 
Me har lenge vært bekymra og venta på ei opprusting av til dømes 
førebygjande aktiviteter for dei sårbare i kommunen. 
 
Ved å følgje kommunedirektøren sitt forslag til budsjett vil det bli en svært 
kritisk og krevjande situasjon for disse innbyggarane. 
 
Me meiner at kommunen må ha en plan for å møte verkeligheta slik som den 
verkelig er.  
 
 
 

Styret  
Mental helse Stord/Fitjar 



 
 
 
Nfu Stord, Fitjar og Tysnes innspill til årsbudsjett 2024. 
 
 
 
Mitt navn er Mia Therese Pedersen, jeg er leder for Nfu Stord, Fitjar og Tysnes 
her er vårt innspill til kommunedirektørens budsjett i eining for habilitering 
 
 
Kommunedirektøren i Stord har fremmet forslag om å bruke 5.1 mil i lovpålagte tjenester i 
barnebolig, samt foreslår han å øke ressurser knyttet til enkeltpersoner og helsehjelp i 
forbindelse med somatisk aldrende personer med utviklingshemming, noe vi i Nfu ser på som 
svært positivt. 
 
 
I rapporten til det landsomfattende tilsynet som helsetilsynet utførte i 2016, ble det oppdaget 
alvorlige svikt i tjenestene til 45 kommuner av i alt 57 kommuner.  
Fylkesmannen avdekte mangelfull bemanning og på bakgrunn av det lite individuelle 
tilrettelagte tjenester som potensielt ville berøre brukernes livskvalitet. 
 
Vi i Nfu reagerer spesielt på forslaget om å redusere grunnbemanningen i kommunale 
bofelleskap for utviklingshemmede med 3 mill, vi mener grunnbemanningen allerede er 
ganske presset. En reduksjon her vil derfor gjøre det vanskelig å finne handlingsrom for 
personalet til å gi gode faglige og forsvarlige tjenester. 
 
 
Tjenestene i eining for habilitering har ett tilbud innen Positiv Atferdsstøtte (PAS). Primært er 
det ett rammeverk som skal øke livskvaliteten til tjenestemottaker og sekundært redusere 
utfordrende adferd, og målet er at ansatte skal ha god kjennskap til teori og praksis og kan 
arbeidet etter dette rammeverket. 
 
Pas bygger på menneskerettighetene og legger vekt på personsentrerte og individuelt 
tilrettelagte tjenester. Vi i NFU mener at det ved ytterligere nedtrekk i grunnbemanningen vil 
gjøre det utfordrende å yte tjenester utfra PAS og brukernes mål. Dette krever at man har tid 
til å arbeide både med fag og individuell plan, for å få dette til må man ha nok ansatte på 
arbeid. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Nfu ønsker å trekke fram handlingsplanen som Bergen kommune har utarbeidet for tjenestene 
til utviklingshemmede, Et helt liv med mening, vekst og utvikling, Som bygger på CRPD 
og har et livsløpsperspektiv og følger derfor kronologisk tjenestene gjennom livet fra 
svangerskapet av og identifiserer viktige overgangsfaser. Nfu foreslår at Stord kommune ser 
litt nærmere på den og håper den kan inspirere til å utforme noe lignende her i vår kommune. 
 
Helt til slutt ønsker jeg å trekke fram verdiplakaten til Stord kommunes som en liten 
tankevekker Visjon, Saman om utvikling og velferd. 
 
 
 
Med vennlig hilsen 
Mia Pedersen 
Nfu, Stord, Fitjar og Tysnes 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 



 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 



Eldrerådet 

Uttale til budsjettet for 2024 

Kommunedirektøren peikar i framlegg til budsjett for 2024 på fleire tilhøve 
som eldrerådet finn urovekkande: Forventa auke i talet på eldre over 70 og 80 
år; mangel på faste og korttids sjukeheimsplassar; stort behov for og omfang av 
heimetenester; forventa auke i forekomst av aldersrelaterte sjukdommar og 
plager. 

Ut frå mellom anna dette vil eldrerådet tilrå følgjande prioriteringar i budsjettet 
for 2024: 

1 Byggja ny sjukeheim innan 2026 som også gir rom for korttidsplassae og 
tenlege rom for utskrivne sjukehuspasientar. 

2 Halda oppe rehabiliteringstenestene. Eldrerådet støttar kommunedirektøren 
sitt syn at føebyggjande tiltak er billegast og gir best velferd på sikt. 

3 Vidareutvikla dei førebyggjande tiltaka. Eldrerådet tenkjer då på 

A) Kommunen sitt informasjonsarbeid overfor seniorar. Eldrerådet viser her 
til vårt tidlegare framlegg om at ein årleg, budsjettert eldrehelsedag for 
75-åringar i kulturhuset.  

B) Samordna sosiale møteplassar og aktivitetar for seniorar som vert 
drivne i Leirvikstova, Hagerupshuset og på biblioteket.   

C) Fleksibel kollektiv bestillingstransport. Eldrerådet viser her til vårt 
framlegg om at kommunen må ta initiaativ overfor Skyss.  

D) Tilbodet til heimebuande og pårørande må ikkje svekkast,  

 

3 Gjennomgang av alle kommunale investeringsplanar og –prosjekt med sikte 
på å strengt prioritera dei som er heilt nødvendige innan eldreomsorg. 

Eldrerådet viser i den samanheng til vår uttale til budsjettet for 2023: 

“Ut frå demografiutvikling og samla lånegjeld bør Stord kommune i sin 
 økonomiplan sjå kritisk på dei samla investeringane i barnehage, skule, 
 idrett og kultur i forhold til investeringane i eldreomsorg.” 

Eldrerådet støtter kommunedirektøren sitt framlegg om å sjå på 
organisasjonsstrukturen i kommunen. 

4 Oppretthalda seniorprisen. Prisen tener til oppmuntring og inspirasjon for 
frivillig arbeid for eldre på Stord. Frivillig arbeid gir dobbel glede og effekt: Det 
er til glede både for den som yter, og for den som mottar. 



Uttale frå råd for menneske med nedsett funksjonsevne: 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har følgjande uttale til 

årsbudsjett 2024: 

1. Lavterskel helsestasjon 

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne (RFM) meiner at kommunen 

må oppretthalda lavterskel helsestasjon. 

Grunngjeving: 

Dei som nyttar/er avhengige av dette tilbodet tilhøyrer nokon av dei mest 

utsette gruppene i kommunen vår. For mange er dette det einaste 

helsetilbodet dei gjer seg nytte av. Dette avdi kompleksiteten i 

helseutfordringane deira er av ein slik karakter at berre langvarig og tett 

relasjon er det som skal til for at dei kjem fram med helseutfordringane 

sine. 

Rådet viser til at tilbodet til denne gruppa har blitt redusert ved tidlegare 

høve.  

Rådet vil og visa til at denne brukargruppa er del av FUS (fagleg 

samhandlingsutval) som kommunen deltek i saman med Helse Fonna. 

Jfr.Helse-og omsorgslova kapittel 6. 

Rådet vil og peika på at ei nedlegging av tilbodet truleg vil medføra at fleire 

vil ha trong for og rett til bistand som einkeltvedtak. 

 

2. Hamna Kontaktsenter. 

Dette er eit lavterskel aktivitetstilbod som vert nytta av mange og som er 

heimla i Helse-og omsorgslova paragraf 1-1, pkt. 1-3. Førebyggjande arbeid 

er lovpålagt etter denne lova og etter Folkehelselova. Rådet meiner at 

førebygging svarer seg i lengda, noko historia om andre sjukdomar har vist. 

Rådet har merka seg at mange flyktningar og nyttar tilbodet. Kan statsstøtte 

til flyktningarbeid nyttast til delfinansiering av Hamna? Rådet meiner at det 

kan forsvarast ut frå at dette er eit godt integreringstiltak. 

Dersom tilbodet vert lagt ned, vil truleg fleire ha trong for bistand ved 

enkeltvedtak. Den sparte summen vil såleis verta mindre. 
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3. Miljøterpeuter i skulen 

Rådet viser til regjeringa si satsing på psykisk helse med ein milliard i 2024. 

Den skal gå til førebyggjande arbeid blant barn og unge. 

Undersøkingar ha vist at mange barn og unge har fått auke i psykiske 

helseutfordringar etter pandemien. Rådet meiner at kommunen må arbeida 

aktivt for å få på plass desse stillingane. 

 

4.Nedlegging av biblioteket på Nysæter. 

Bydelen Sagvåg og Litlabø har hatt bibliotek i mange tiår. No er det og blitt 

eit utvida tilbod for elevane ved skulen. 

Rådet vil peika på at bibliotek er eit viktig førebyggjande tiltak som det ofte 

kan vera undervurdert tydinga av. Bibliotek vert ofte nytta av folk som elles 

ikkje har råd til tilgang på god litteratur. Kan heile bibliotekdrifta i 

kommunen sjåast under eitt? 
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 5. Mandags- og onsdagsklubben.  

Rådet ber om at dette tilbodet må halda fram. 

2 ansatte i totalt ca 30% stilling. 20-30 personar nyttar tilbodet.Da einaste 

tilrettelagte tilbud i Stord kommune der absolutt alle utviklingshemma, 

uansett funksjonsnivå kan delta.  

Dette er flotte habiliteringstiltak som deltakarane sjølv bestemmer kva skal 

innehalda. 

Her får dei trening i sjølvbestemmelse, tilrettelegging, gjennomføring, 

opprydding og fysisk aktivitet (dans) 

Dette er altså habilitering og lovpålagte oppgåver som kommunen har 

overfor mennesker med nedsatt funksjonsevne. Viktig med forutsigbarhet 

/kvar veke for utviklingshemma. Enkelte kan ha vanskar med tidsbegrep, og 

er vare for endringar.  

At dette ikkje er lovpålagt, er for enkelt å seia.  

Grunngjeving: 

Folkehelseloven 

Skal bidra til å fremma folkehelse, herunder utjevna sosiale helseforskjeller. 

Utan å iverksetja nødvendige tiltak vil mange personar med nedsatt 

funksjonsevne ikkje kunna nyttegjera seg av folkehelsearbeidet i 

kommunen. I tillegg skal arbeidet med folkehelse vera førebyggjande og den 

enkelte skal ha medvirkning.  

Mandagsklubben og onsdagsklubben er gode eksempel på slikt 

folkehelsearbeid. 

Nasjonal veileder (Utarbeida i tråd med CRPD.) 

Gode helse- og omsorgstenester til personer med utviklingshemming. 

Kommunen skal legge til rette for  

-    at personer med utviklingshemming kan ha en aktiv og meiningsfylt 

tilværelse. 

-    fysisk aktivitet for personer med utviklingshemming 

-    for god psykisk helse hos personer med utviklingshemming 

-    mm 
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CRPD-Convention on the Rights of Persons with Disabilities.  

Konvensjon om rettighetene til mennesker med nedsatt funksjonsevne 

Formål å fremme, verne om og sikre mennesker med nedsatt 

funksjonsevne  full og likeverdig rett til å nyte alle menneskerettigheter og 

grunnleggende friheter….. på lik linje med andre. 

Artikkel 26-Habilitering 

Beholde størst mulig selvstendighet, utnytte sitt fysiske, mentale, sosiale 

potensial fullt ut, og oppnå full inkludering og deltakelse på alle livets 

områder. 

……treffe hensiksmessige tiltak for å muliggjera deltakelse på lik linje med 

andre. 

 

6. Rehabiliteringsbassenget. 

Rådet ber om at rehabiliteringsbassenget ikkje vart stengd.  

Grunngjeving: 

Kommunen har ansvar for helse og omsorgstenester og skal sørge for at det 

å tilby nødvendig tilbod for alle pasient og brukargrupper. Personar med 

somatiske eller psykisk sjukdom, skade eller lidelser, rusmiddelproblem, 

sosiale problem eller nedsett funksjonsevne har alle rett til sosial, 

psykososial og medisinsk habilitering og rehabilitering. I loven er det ikkje 

definert kva som er lovpålagt.  

Det er er tilbod til over 120 brukarar av terapibading i veka.  

Ca 200 elevar har lovpålagt symjeundervisning i veka.  

Det er 15 leigetakarar frå mange lag og organisasjonar med ca 300 

deltakarar i veka på ettermiddag/kveldstid. Her er det mange på 

babysymjing.  

Det er og symjeopplæring og vasstilvenning for innvandrarar og flyktningar.  

Det er eit viktig rehabilitering /folkehelsetiltak med trening i varmt basseng.  

Konsekvensane er større sjukefråvær for dei som er i arbeid og store 

utfordringar for dei med kroniske sjukdommar.  

Dette vil då koste meir over tid for samfunnsøkonomien, og for kommunen.  
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Råd for menneske med nedsett funksjonsevne er særs bekymra for at 

stenging av bassenget vil mange brukarar mista eit tilbod. I dag vil det sei 

at ca 450 personar i veka mister eit godt habilitiering/rehabiliterings tilbod.  

Det som og er viktig å få med er at ca 200 elevar i veka mister eit lovpålagt 

tilbod om symjeundervisning.  

  

Rådet vil oppmoda politikarane til å finna midlar på tvers i organisasjonen i 

staden for å leggja ned vel etablerte tilbod. 

  

 

 



Innspel til årsbudsjett 2024 og økonomiplan 2024-2027 
Norsk Ergoterapeutforbund og Norsk Fysioterapeutforbund  

  
Kommunedirektørens forslag til årsbudsjett 2024 og økonomiplan 2024-2027 peiker på fleire 
utfordringar ein må løyse for å betre dagens økonomiske situasjon på kort sikt, i tillegg til å 
skape ein berekraftig plattform for framtida. Det er ei kjend sak at ein innan RHO-feltet er 
avhengig av å tenkje førebyggjande, helsefremjande og rehabiliterande, og rette innsatsen 
mot teneste i brukars eigen heim framfor ved institusjon. Det er naudsynt at flest mogleg bur 
heime i eigen bustad så lenge som mogleg, med så lågt tenestebehov som mogleg. Dette for 
at helsevesenet skal være i stand til å gje god nok helsehjelp til alle dei som treng det. I 
tillegg veit ein at Stord kommune vil ha lågare sjukeheimsdekning i åra som kjem, trass 64 
nye sjukeheimsplassar. Det er gledeleg at kommunedirektørens forslag peiker på viktigheita 
av eit slikt fokus for å møte og handtere utfordringane som kjem, i tråd 
med Meld.St 24:  Fellesskap og meistring - Bu trygt heime. Norsk Ergoterapeutforbund og 
Norsk Fysioterapeutforbund er likevel svært bekymra for det tydelege avviket mellom 
utfordringane som må løysast, visjonane og tiltaka som vert føreslått. Stord kommune er heilt 
avhengig av eit dobbeltløp med fokus på både kortsiktig brannsløkking, men og langsiktig 
berekraft for at det skal være godt å bu heime for alle i Stord kommune i 2024 og i framtida.    
   
Stengje varmtvassbassenget   
Det er føreslått å stengje varmtvassbassenget for all aktivitet frå januar 2024. Dette er eit 
tiltak som vil gje store konsekvensar for mange av innbyggjarane, og vil være eit stort tap i 
det helsefremmande, førebyggande og rehabiliterande arbeidet. Det er om lag 600-
650 brukarar av varmtvassbassenget vekentleg. 120 av desse nyttar bassenget til 
terapibading og behandling, 200 er elevar som mottar lovpålagt symjeopplæring i skulen, og 
om lag 300 er deltakarar gjennom lag og organisasjonar. Mange av desse er kronikarar. I 
tillegg til desse nyttast bassenget til offentleg bading, som er eit viktig folkehelsetiltak. 
Bassenget er eit avgjerande tilbod for at mange skal klare seg sjølv i eigen heim, og for 
nokon gjere det mogleg å stå i arbeid og være ein ressurs for samfunnet og kommunen. 
Mange av dei som mottar terapibading er avhengig av varmt vann i behandlinga. I Stord 
kommune er det ingen andre moglegheiter for å nytte varmtvassbasseng. Utan basseng på 
rehabiliteringssenteret vil det ikkje i Stord kommune være mogleg å tilby terapibading, 
babysvømming eller andre tilbod der ein er avhengig av varmt vann. I tillegg veit ein at 
varmtvassbassenget på rehabiliteringssenteret avlastar dei andre bassenga på Stord som 
også nyttast til symjeopplæring. Det er ikkje kapasitet i desse bassenga til å kompensere for 
eit nedlagt bassengtilbod. Å stenge varmtvassbassenget vil medføre auka kostnader på 
andre områder i kommunen, og ein vil miste ein viktig arena for folkehelse og rehabilitering.   
   
Kutt i ressursar for servicetenesta   
Servicetenesta består i dag av 2,5 årsverk. Det blei tilført 0,5 årsverk då kommunen overtok 
ansvaret for all velferdsteknologi i 2022. Servicetenesta har ansvar for drift av kommunalt 
hjelpemiddellager, logistikk kring hjelpemiddel frå både kommunalt lager og 
frå NAV, montering og service på hjelpemiddel, og installasjon av 
velferdsteknologi. Servicetenesta har dei siste åra opplevd eit stort auke (ca. 65% frå 2019) i 
oppdrag, som gir stort press på tenesta.  

• 2019: 1208  
• 2020: 1231  
• 2021: 1433  
• 2022: 1594  
• 2023: 1797 (pr. 13/11-2023)  

Denne utviklinga er forventa å akselerere i takt med den demografiske utviklinga dei neste 
åra. Dette auke skapar allereie i dag stor arbeidsbelastning og høgt arbeidsrelatert stress for 
dei tilsette i tenesta, og tidvis forseinkingar og long ventetid for brukarane. Velferdsteknologi 



er eit av satsingsområda for å handtere utfordringane som kjem, noko som vil gje ytterlegare 
press på servicetenesta. Ved eit kutt i tenesta vil det ikkje være mogleg for dei tilsette å 
handtere etterspurnaden. Andre faggrupper må då overta arbeidsoppgåver for at ein skal 
klare handtere dette. Ein må då stille spørsmål kring riktig bruk av ressursar og kompetanse. 
Riktig bruk av ressursar og kompetanse er noko Stord kommune vektlegg høgt i satsinga på 
å redusere kostnadane på kort og lang sikt. Om ein skulle lagt nokon av 
arbeidsoppgåvene til servicetenesta over til ergoterapeutane og fysioterapeutane ville dette i 
stor grad påverka terapeutane si tid til å nytte sin kompetanse innan helsefremming, 
førebygging, tilrettelegging og rehabilitering. Ressursane knytt til ergoterapi og fysioterapi er 
svært knappe og desse tenestene er allereie i dag overbelasta.  
  
Manglande fokus på helsefremming, førebygging, tilrettelegging og 
rehabilitering   
Ei stor bekymring knytt til kommunedirektørens forslag, er mangelen på den 
naudsynte satsinga på helsefremming, førebygging, tilrettelegging og rehabilitering. Stord 
kommune er heilt avhengig av satsing på desse områda for å bli i stand til å handtere 
utfordringane som kjem for RHO-feltet. Viktigheita av desse satsingsområda har vore trekt 
fram i long tid, men ein har sjeldan sett det i praksis. I 2020 blei kommunens 
døgnrehabiliteringstilbod lagt ned som følgje av budsjettmessige nedtrekk, sjølv om dei same 
satsingsområda var gjeldande den gong. Dette var eit stort steg i feil retning når det gjaldt 
det rehabiliterande arbeidet i kommunen. Stord kommune har i dag 2 rehabiliteringstilbod 
– heimerehabilitering og dagrehabilitering. Desse kompenserer berre delvis for eit 
manglande døgnrehabiliteringstilbod. Stord kommune har og tilbod og tenester innan 
helsefremming, førebygging og tilrettelegging, men ikkje i tilstrekkeleg grad for å handtere 
etterspurnaden som er i dag. Korleis skal ein då handtere ei vidare auke i etterspurnad når 
ein allereie er på etterskot? Stord kommune ligg langt under landsgjennomsnittet når det 
gjeld årsverk ergoterapeutar og fysioterapeutar. Landsgjennomsnittet for 
ergoterapeutdekning er i dag 6,2 årsverk per 10 000 innbyggar. I Stord kommune er 
dekninga 3,5 årsverk ergoterapeut per 10 000 innbyggar. For å nå landsgjennomsnittet er 
det naudsynt at ergoterapitenesta styrkast med 5,0 årsverk. Når det gjeld dekninga av 
fysioterapeutar er landsgjennomsnittet 9,5 årsverk per 10 000 innbyggar. I Stord kommune er 
det tilsett 6,6 fysioterapeutar per 10 000 innbyggar (inkl. dei med driftstilskot). For å nå 
landsgjennomsnittet i dag må fysioterapitenesten styrkast med 5,6 årsverk. Det er og viktig å 
trekkje frem at kommunen mottar eit fastlønstilskot på 240 780,- per tilsett fysioterapeut for å 
dekkje deler av lønsutgiftane. I tillegg har Stord kommune innført eigenandel for 
fysioterapiteneste, som og dekker noko av kostnaden. Dette er kostnadseffektiv arbeidskraft. 
Underdekninga av ergoterapeutar og fysioterapeutar i kommunen er tydeleggjort av 
longe ventelister og avviksmeldingar. Tenestene opplev ei aukande mengde hastesakar som 
må prioriterast, i tillegg til at rehabiliteringssakane blir stadig meir komplekse og tidkrevjande. 
Det er utfordrande å tilby tilstrekkeleg rehabilitering til den gruppa som eigentleg treng 
døgnrehabilitering. Dette går i stor grad utover arbeidet med førebygging og helsefremming, 
som må nedprioriterast. Ein jobbar kvar dag med å sjå på korleis ein kan forbetre og 
effektivisere arbeidet, og treffe flest mogleg av innbyggjarane. Etterspurnaden for ergoterapi 
og fysioterapi er venta å auke sterkt i tida framover. Landsgjennomsnitta (6,2 årsverk ergo og 
9,5 årsverk fysio) er tilstrekkelege for å møte etterspurnaden i dag. Prognosar frå SSB viser 
at det er forventa at etterspurnaden for ergoterapi vil auke med kring 30% fram mot 2031 (og 
50% mot 2035). Etterspurnaden for fysioterapi er forventa å auke kring 15% fram mot 2031 
(30% mot 2035). Ein kan forvente at fysio- og ergoterapitenesta i Stord kommune framleis vil 
være svært underdekt også fram mot 2031, trass eit auke på 5,0 årsverk ergoterapeut og 5,6 
årsverk fysioterapeut i dag. Om ein skal møte landsgjennomsnittet og klare handtere auke 
i etterspurnad fram mot 2031 må ressursane aukast med heile 8,1 årsverk ergoterapeut og 
8,3 årsverk fysioterapeut gjennom perioden. I tillegg veit me at etterspurnaden for 
tenestene vil fortsette å auke sterkt i tida etter. Det er då skremmande og urovekkande at 
desse tenestene og faggruppene ikkje vert satsa på i det heile, når Stord kommune allereie 



er longt på etterskot. I 2022 blei det vedteken ny kommunedelplan for RHO. Her kjem det og 
tydeleg fram at ein er heilt avhengig av å satse på tenestene og kjernekompetansen til 
ergoterapeutar og fysioterapeutar. I planen er det trekt fram at eit av dei prioriterte tiltaka for 
2023 var å styrka avd. for fysioterapi og ergoterapi med 2 årsverk. I 2023 har ein faktisk 
mista 1 årsverk ergoterapeut i kommunen.   
Tenestene fysioterapeutar og ergoterapeutar tilbyr er økonomisk besparande tenester, då ein 
forskyv og unngår kostbare tenester høgare i omsorgstrappa (t.d. behov for 
sjukeheimsplass). Ein sjukeheimsplass kostar om lag 1,3m NOK i året. Dette tilsvarar om lag 
2 årsverk terapeut. Ein kan lure på kor mange «behov for sjukeheimsplass» 2 
terapeutar klarar forskyve/unngå i løpet av eit år.   
   
Auka tenestebehov i helse og omsorgstenestene peikast på som ei av 
hovudutfordringane ein må løyse. Det står og i forslaget at kommunen skal leggje til rette for 
tenester som gjer at innbyggjarane kan bu lengst mogleg heime, og at dette gjerast 
gjennom førebyggjande arbeid og helsefremjande aktivitet. Korleis skal ein gjere dette viss 
ein ikkje satsar på dei tenestene og faggruppene som faktisk står for dette arbeidet og kan 
gjere dette mogleg? Med den låge dekninga av fysioterapeutar og ergoterapeutar vil det 
være urealistisk og uoppnåeleg for Stord kommune å førebu seg og handtere utfordringane 
som no treff RHO-feltet. Ved dei føreslåtte nedtrekka (stenging av bassenget og kutt i 
servicetenesta) vil ein få ytterlegare press på tenestene, og arbeid med helsefremming og 
førebygging vil bli svært vanskeleg å prioritere. I tillegg vil desse nedtrekka direkte påverke 
dei innbyggjarane som treng det mest.  
Ein forstår den økonomiske situasjonen organisasjonen er i, og at det i dag er utfordrande å 
vurdere investeringar for framtida. Likevel skal ein ikkje sjå langt fram for å forstå at ein ikkje 
har råd til å la være. Førebygging løner seg alltid framfor “reparasjon” i ettertid. Stord 
kommune har ikkje råd til at dette berre skal vere ein visjon. Eit dobbeltløp, der framtida og 
vert prioritert, er ei føresetnad for å lukkast med å danne ein berekraftig plattform som skal 
ruste oss for framtida.  
  
  
  
Utvalet må gjerne ta kontakt om det er ynskjeleg med meir informasjon eller ein detaljert 
gjennomgang av arbeidet som gjerast i kommunen kring helsefremming, førebygging, 
tilrettelegging og rehabilitering.   
  
  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
Ole Christian Heimly, hovudtillitsvald Norsk Ergoterapeutforbund   
Hilde Nordtveit, hovudtillitsvald Norsk Fysioterapeutforbund  
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Budsjettinnlegg høyringar.  

Fagforbundet v/ HTV Øyvind Spissøy 

Leiar, komite takk for at me får kome med vårt innlegg, dette setter me stor pris på, viktig å få 

fram korleis ståa er ute i kommunen, og kva som kjem av kommentarar til oss i forhold til 

konsekvensar av liggande budsjettforslag.                                                                                   

Fagforbundet ynskjer i dag å leggje fram same innlegg som me legg fram i alle komitear, då 

me er oppteken av at ein må sjå alle utfordringane når ein skal vera med på å leggja eit 

budsjett. Dette med å sjå heilheten er svært viktig. 

Fagforbundet er som dåke sikkert allereie er klar over ikkje berre bekymra, men sterkt uroa 

for situasjonen ein har i RHO einingane, det er mangel på helsepersonell og det vil berre bli 

større utfordringar dei neste åra.                                                                                                   

Ein ser vidare eit høgt sjukefråvær som påverkar arbeidsmiljø ute på avdelingane, men og 

mykje innleige av vikarar.                                                                                                  

Arbeidspresset er stort og me har lokale tillitsvalte som er bekymra for korleis framtida skal 

bli. Etter kommune direktør sitt framlegg av budsjett forslag har me fått mange 

hendvendingar. Både av tillitsvalte og andre tilsette.  

Innsparing på 30 millionar på rehabilitering, helse og omsorg er vanskeleg å sjå korleis ein 

skal klare. Me har brukarar ute i Stord Kommune som verkeleg treng den hjelp og støtte dei 

kan få. Fagforbundet tenkjer fyrst på Hamna Kontaktsenter og Lågterskel helsestasjon.     

Dette er tiltak desse brukarane er heilt avhengige av. Kva skal ein ellers gjere? Kor skal ein 

opphalda seg? Ber dere politikara instendig om å finne midlar til å oppretthalda desse tiltaka. 

Det betyr alt for dei som bruker det.                                                                                          

Det var sterke historiar me fekk når me var på synfaring i førre veke. 

Kommunedirektøren påpeikar i sitt framlegg at me står foran utfordringar i RHO med 

aukande eldre og mindre tilgang på arbeidskraft. Me må styrke denne sektoren og ikkje kutte. 

Ein har grunnbemanningslæra som er ein ulovfesta rett og som er tydeleg på at dersom ein 

brukar vikarar utover små periodar skal ein tilsette fleire. Eit tiltak må vera å sjå på 

vikarbudsjettet og bruke det til å auke grunnbemanning i fleire einingar og avdelingar. 

 



 

Ved Stord Sjukeheim har Fagforbundet forstått at ein i budsjettforslaget ynskjer å sjå på å 

redusera nattevakt. Dette er eit heilt umogeleg kutt. Ein har endeleg fått ro og fått det til å 

fungera. Det er viktig å ikkje gjere om noko som endeleg fungerer godt. Me må ikkje risikera 

flukt frå yrket. 

Det er i ny styringsplattform til koalisjonen blitt påpeika at ein ynskjer å gi private instansar 

tilgang til heimebaserte tenester. Fagforbundet er uroa over korleis dette vil påverka både 

tenester og arbeidsmiljøet i denne eininga. Me meina heilt klart at å drive tenestene våre 

sjølve er det beste, då har ein mogelegheit til å ha kontroll over både tilbod og dei tilsette sine 

arbeidsvilkår.  

Etterspørsel etter heimebaserte tenester har auka dei siste åra i Stord Kommune, dette er ein 

følgje av at det er for få institusjonsplassar. Fagforbundet ser at kommunedirektøren føreslår å 

auka budsjett, men auken ein legg opp til er det ein brukar i dag. Vedtakstimar er større enn 

den bemanninga ein har i eininga, heimebaserte må ta alle som kjem, ein kan ikkje sei nei. 

Det er røde tall i heimebaserte år difor bør ein auke enda meir enn det som er føreslått.                                                                                                        

Me har mange helsefagarbeidarar som er dyktige og har god og lang kompetanse. 

Fagforbundet ber dere politikara leggja inn i budsjettet kompensasjon for å ta høgare 

utdanning, dette vil kunne gjere at helsefagarbeidaren kan ta sjukepleiar utdanning og få både 

jobb og kompensasjon under studiet. Refererer til Kvinnherad sin modell, ber dere sjå på 

denne. ( sjå vedlegg )  

Å stenga bassenget ved rehabiliteringssenteret frå 2024 vil gje fleire utfordringar, det er 440 

brukara som får terapibading, lovpålagt symjeopplæring, og 15 leigetakarar som brukar 

bassenget kvar veke, blant anna for å kunne stå i jobb sin.                                                                                                                                

Bassenget er eit viktig rehabilitering / folkehelsetiltak i Stord kommune.  ((jjff..  RReeffoorrmmaa  ««BBuu  

ttrryyggtt  hheeiimmee»»  oogg  ««TTiidd  ffoorr  hhaannddlliinngg»»  oogg  ddeemmooggrraaffiisskk  uuttvviikklliinngg)).. Fagforbundet meinar dette vil 

gje ei lita innsparing for eininga men auka utgifter på kort og lang sikt for andre deler av 

samfunnsøkonomien. Ber dere politikara å sjå på dette ein gang til.  

Kommunedirektøren påpeikar i budsjettforslaget at ein skal sjå på skule og barnehage struktur 

i Stord Kommune. Slike store omstruktureringar vil krevje gode og trygge prosessar. Ein må 

sjå på alle mogelegheitar. Det er klart at når ein snakkar om å leggja ned ein skule vil dette 

skapa uro ute i organisasjonen for tilsette, og det som er heilt sikkert er at dette skapar stor uro  



 

for føresette og elevane på dei ulike plassane som kan bli berørt. Det er viktig med gode og 

trygge prosessar i henhold til  reglane i hovudavtalen, og ikkje minst tidleg og god 

informasjon ut i organisasjonen og dei partane som vil bli berørt.  

Forslaget til kommunedirektør om trinnvis auke av hovudverneombud vil Fagforbundet stilla 

seg bak, det er viktig i ein så stor kommune som Stord å ha eit hovudverneombud i 100% 

stilling.                                                                                                                                                                           

Å auka grunnbemanninga i barnehagen og alle andre avdelingar er eit overordna mål for 

Fagforbundet, me meinar at dette vil gje positiv verknad på sjukefråvær og betre arbeidsmiljø. 

i alle einingane våre. 

Føreslege reduksjon ved eining for kultur vil få fleire uheldige konsekvensar for eininga.  

Kutt for lag og organisasjonar, kulturskulen, biblioteket på Nysæter og måndags og onsdags 

klubben vil ha store konsekvensar for dei som brukar tilbodet. Fagforbundet meinar at 

nedlegging av biblioteket på Nysæter Ungdomsskule ikkje er eit godt sparetiltak. Dette er ein 

viktig arena for ungdomskulen, barnehagane, og bebuarar i Sagvåg. Det er ikkje lenge sidan 

det vart teke i bruk og det viser at mange bruker dette tilbodet. Dette må framleis haldast ope. 

Måndag og onsdags klubben er høgdepunktet for dei som brukar dette tilbodet, me ber om at 

dei også i 2024 kan nytta seg av dette tilbodet kvar veke.                                                      

Kulturhuset er ein samlingstad for innbyggarane i stord å for å ver ein attraktiv kommune å bu 

i er det viktig å ha eit godt kulturtilbod.  

Einig for tekniske tenester har store etterslep i dag, og er foreslått kutta 1 mill eit av  

sparetiltaka er å ikkje ta inn ferievikarar til eininga, det vil sei at uteområda på alle offentlege 

bygg får mindre eller ikkje stell, maling av kommunale bygg må ein  nedprioriter det vil føre 

til enda meir etterslep på vedlikehald.                                                                                                                                     

Fagforbundet meiar dette ikkje er vegen å gå. Stord kommune har mange flotte bygg og dei 

må me ta vare på. 

Me vil ynskja dåke alle lykke til med budsjett arbeidet 

Takk for oss. 

Øyvind Spissøy     Monica Brekke Fosse 

HTV Fagforbundet     Leiar og HTV Fagforbundet 



  

     Vedlegg  

(kopi av Kvinnherad Kommune sin kompetanseplan direkte sitert) 

6.1 Grunnutdanning vernepleie og sjukepleie  
Det er over tid etablert fylgjande praksis på støtteordningar:  

Det vert gitt ei støtte på kr. 150.000 fordelt over 3 eller 4 år. 

Tilsette som tar desentralisert utdanning, får tilbod om inntil 50% stilling 
under utdanninga. Løn etter ansiennitet og kompetanse.  

Det vert lagt til rette for arbeid  i Kvinnherad kommune i helgar og i feriar. 
Vi føreset at studentane arbeider i kommune om dei skal arbeide i tillegg 
til studie.   

Studentar som ikkje har fått støtte tidlegare, kan søkje om støtte siste 
studieåret.  

All støtte  vil utløyse bindingstid i samsvar med gjeldande lovverk. 

 

6.2 Grunnutdanning helsefagarbeider 
For utdanning som helsefagarbeidar (praksiskandidat) er dagens praksis 
at det vert det gitt støtte på  inntil kr.20.000 eller dokumenterte utgifter. 

Partane vil setje seg saman for å finne tiltak som motiverar fleire til å ta 
utdanning.  

Per i dag tilpassar vi turnus for å gje mulighet for dette.  

 

6.3 Etterutdanning og vidareutdanning 
Sektoren har behov for spesialkompetanse på fleire fagfelt for å kunna 
levere gode tenester. Dette gjeld utdanning på alle nivå. 

Tiltak for å oppnå dette vert gjort gjennom årleg oppdatering av 
kompetanseplanen for sektoren. I planen vert det gjort kjent kva  studie 
som vert prioritert å gje stønad til i komande år. Denne prioriteringa vert 
gjort ut frå sektoren sine faglege behov, både for fag –og 
høgskuleutdanna 

Prioritering blant søkjarane vert gjort ut frå budsjett og ut frå behov og 
fordeling av kompetanse i sektoren.  Søknadsfrist 15. februar. 
Søknadsskjema finn du her 

 

https://urldefense.proofpoint.com/v2/url?u=https-3A__www.kvinnherad.kommune.no_for-2Dtilsette.431655.nn.html&d=DwMGaQ&c=9W4mnAVO7CzWENDvur-zV732kcij57okjD7YHSq1MFY&r=977vpdrJ8bXFfmjSl5tDkq-9U8spgsS4SK0h3we9zFU&m=qtqxXF8Zh8HAJ2WpRcmXq7grAlB3Uq2odkVLvK9ZY-U&s=tQWf-81umdssRWkUM5hYE264kVJV5V03WFVotIFI5uw&e=
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Til 

Ordførar og kommunaldirektør 

I Stord kommune Dato: 13.11.2023 

Innspel  t i l  budsjettet for året 2024 .  

I forkant av kommunevalet vart det den 31.august halde folkemøte på Huglo bygdehus. 

Alle parti frå og med SV - FRP stilte. 

Huglo bygdelag stilte to spørsmål t i l  politikarane. 

1. Oppgradering av den kommunale kaien på Sørhuglo, vil den bli oppgradert i 
2024? 

Samtlige parti  viste t i l  at den var inne i investeringsplanen for året 2024 og vil bli 
utført. 

2. Utføring av detaljreguleringsplanen for fastlandssambandet Huglo - Tysnes. Huglo 
bygdelag etterspør oppstart av dette arbeidet. 

Samlege parti  lova oppstart av arbeidet i 2024. Det vart presisert at denne planen 
ikkje måtte koplast t i l  Sunfast, då kopling t i l  Sunfast vil senka utføring av 
detaljreguleringsplanen for sambandet Huglo - Tysnes. 

Huglo Bygdelag reknar med at dei folkevalde held det dei har lova. 

Båe punkta er av svært stor betyding for samfunnet på Huglo. 

Huglo Bygdelag har jamleg tatt  desse to punkta opp mot dei politiske partia i Stord 
kommune. Tiltak er heilt naudsynte for å få t i l  ei positivt utvikl ing av samfunnet på 
Huglo, både for busetnad og næringsutvikling. 

Med helsing 

v/ Sigurd Huglen 

Leiar. 


